
NED. 	CHAPpU 
ToT BEVORDERING De 

TA&DMEELKUNDE 

Collega's, die wegens mobilisatie een praktijkwaarnemer 
wenschen, gelieven zich te melden bij den secretaris hunner 
afdeeling! 

LIJST VAN CANDIDAAT-LEDEN 
Eventueele bezwaren moeten binnen vier weken worden inge-

diend bij den Secretaris der Maatschappij. — (art. 2 H.R.) , 
A. H. V o o r t h u i s, Zutphen, 	(Afd. Gelderland) 
G. Br ouwe r, Huizen, 	 (Afd. 't Gooi en 0.) . 
W. A n e m a, Den Haag, 	 (Afd. 's-Gravenhage 

en 0.). 
Mej. J G e e r l i n g, Soesterberg, 	(Afd. Utrecht). 
J. de Bee r, Rotterdam, 	 (Afd. Rotterdam en 0.). 
W. F. V o s, Haarlem, 	 (Afd. Noord-Holland). 
A. J. Janus Jr., Amsterdam, 	(Afd. Amsterdam). 
Mevr. E. Wolff-Hie:gentlich, 

Amsterdam, (Afd. Amsterdam). 
R. van Wulf f ten P a 1 t h e, 	(Afd. 's-Gravenhage 

den Haag, 	 en 0.) . 

LIJST VAN NIEUWE LEDEN 
Als nieuwe leden zijn aangenomen : 

J. J. Greve  n, Markt 30, Hardenberg. 
R. H. D i e h 1, Stationsweg 28a, Baarn. 
S. .G., K or t b e e k, Snouckaertlaan 23, Amersfoort. 
Mevr. C. Net   e r-H e ye r man  s, Euterpestraat 137, Am-

sterdam. 
H. A. J. K1 e y n e n, Willen II Singel 72, Roermond. 
Th. S. Val  s t a r, '-Wpudenbergscheweg 32 A,- Zeist. 
Mej. G, Lindeboom,  Jan Luykenstraat, 54 Amsterdam, 
J. Th. G h ê n e ve r t, Nassaulaan 55, Schiedam, 

Met ingang van r Januari j.l. is het secretariaat der C. Z. C. 
overgenomen door collega B. L. Paërl, Amsterdamscheweg 538, 
Amstelveen. ( Postadres Amsterdam Z. ) ; 

:;~~: 
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EENIGE GEGEVENS EN WENKEN. 

t. Het algemeen secretariaat en de redactie van het Tandheelkundig 
Jaarboekje zijn gevestigd Anton Mauvelaan g, Bussum, telef. 3225. 

2. Voor assistentie, waarneming of overname van praktijk zich uit-
sluitend te wenden tot het Bemiddelingsbureau. Leider: J. H. 
C. Rid d er in g, Leidscheweg 82, Utrecht. 

3. Het Incasso-bureau van de maatschappij staat onder leiding van 
Mr. G. H. E. Nord T h o m s o n, Turfmarkt 8, Leiden. 

¢. De penningmeester van het steunorgaan der Mij. is J. J. B a c k er 
Dirk s, Hoogstraat 219a,  Rotterdam. Gelden te remitteeren aan 
de Twentsche Bank, rekening letter S van J. J. Backer Dirks 
of de postrekening van den penningmeester nr. 24880. 

5. Aanvragen voor de ongevallen- cn ziekteverzekeringspolis op de 
speciale Maatschappij-voorwaarden, te richten aan de directie der 
verzekeringsbank: de Nieuwe Eerste Nederlandsche, Prinsesse-
gracht 53, den Haag. 

6. Den leden der Mij. wordt dringend verzocht geen persoonlijke 
besprekingen met een ziekenfonds te voeren, alvorens vooraf in-
lichtingen te hebben ingewonnen bij de betreffende afdeelings-
ziekenfondscommissie. — Dit voorkomt latere moeilijkheden! 

7. Collegae, die het voornemen hebben een praktijk over te nemen, 
waaraan een ziekenfonds-praktijk verbonden is, 
worden, in hun eigen belang, aangeraden, alvorens daartoe over 
te gaan, inlichtingen in te winnen bij de Centrale Ziekenfonds-
Commissie. 

8. Het secretariaat der Centrale Ziekenfondscommissie is gevestigd 
bij B. L. P a ë r 1, Amsterdamscheweg 538, Amstelveen. (postadres 
Adam, Z.) 

g. Voor inlichtingen de beroepsethiek betreffende — bijv. advies in 
gevallen, waarin de Codex niet voorziet — kan men zich wenden 
tot de Secretaresse der Commissie voor beroepsethiek: L i n e de 
Beer-van Essen, de Lairessestraat 526, Amsterdam-Z. 

to. Het secretariaat der Centrale Commissie voor Schooltandverzorging 
is gevestigd bij F. E. P a es i, Wilhelminastraat 58 te Haarlem. 



BESCHRIJVINGSBRIEF 
VAN DE ZES-EN-TWINTIGSTE JAARVERGADERING 

(EEN EN VEERTIGSTE ALGEMEENE VERGADERING) 

te houden te Utrecht op Zaterdag 3 Februari 1940, 's nam. 4.3o en op 
Zondagochtend 10 uur in het Jaarbeursgebouw-Vreeburg. 

AGENDA: 

Zaterdagmiddag 4.30. 

i . Opening. 

2. Notulen en ingekomen stukken. (De verkorte notulen der 39e en 
40e Alg. Verg. zijn opgenomen in het T. v. T. van April en Juli 1939) . 

3. Jaarverslag van den secretaris H.B. 

4. Jaarverslag van den penningmeester H.B. en begrooting over 1940. 
(Zie bijlage I). 

5. a. Verslag van den accountant. 
b. Verslag van de verificatie-commissie. 
c. Benoeming van een verificatie-commissie voor het loopende jaar. 

6. Jaarverslagen van de afdeelingen. (Zie Januari-nummer T. v. T.) '). 
7. Jaarverslag van: 

a. de commissie tot beheer van het steunorgaan. 
b. den directeur van het bemiddelingsbureau. 
c. den directeur van het incassobureau. 
d. de centrale commissie voor schooltandverzorging. 
e. de onderwijs- en examencommissie. 	 (Zie Jan.- 
J.. de commissie voor de „nazorg". 	 nummer 
g. de centrale ziekenfondscommissie. 	 T. v. T.1) 
h. de commissie voor beroepsethiek. 
i. de . polikliniekcommissie. 
j. de tandtechnische ordeningscommissie. 
k. de commissie voor mededeelingen aan de Pers. 
1. de crisiscommissie. 

3) Ter besparing van kosten zijn de Afdeelings- en Commissie-
verslagen alleen afgedrukt in het Januari-nummer van het . T. v. T. 
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8. Verkiezing van voorzitter, leden en plaatsvervangende leden van 
den Raad van Beroep. (Artikel 59 en 6o H.R.). 

9. Verkiezing van een lid der Centrale Ziekenfonds-Commissie, wegens 
tusschentijds aftreden van den heer A. v. d. M e y de Bi e. 

Zaterdagavond 8 uur. 

I o. Voorstel van de Afdeeling Rotterdam en O. tot wijziging van het 
besluit 1936 i.z. waarneming voor en door niet-leden der Mij.. 
(Bijlage II). 

11. Voorstel van het H.B. tot opheffing van het Incasso-bureau der Mij. 
per I Juni 1940. (Bijlage III). 

12. Mededeelingen over de oprichting der Vereeniging voor Opleiding 
in de Tandtechniek. — Inleiding door den heer Jan V i s s e r, 
voorzitter der Vereeniging voor Opleiding in de Tandtechniek, 
over ontstaan, doel en werkwijze dezer vereeniging. (Bijlage IV).  

zondagochtend zo uur. 

13. Voorstellen der Afdeeling Friesland i.z. de mobilisatie. (Bijlage V). 

14. Mededeelingen over de werkzaamheden der .Crisis-Commissie.. 

i5. Plaatsbepaling der volgende Algemeene Vergadering. 

16. Rondvraag. 

17. Sluiting. 
B. J. BRUGMAN, Voorzitter.. 
J. A. SALOMONS, Secretaris_ 

BUSSUM, Januari 1940. 
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BIJLAGE II. 

De Afdeeling Rotterdam en O. stelt voor, het in 1936 op haar voorstel 
genomen besluit der Algemeene Vergadering, als volgt te wijzigen, 
waarbij de wijziging cursief gedrukt is: 

De leden der Mij. mogen voor waarneming, vervanging en 
assistentie in hun praktijk, voortvloeiende uit een overeenkomst 
met een ziekenfonds of ander lichaam of voor dat gedeelte 
van hun praktijk, waarvoor of door vanwege de Mij. beperkende 
bepalingen of eenigerlei andere voorwaarden worden gesteld 
alleen gebruik maken van de diensten van leden der Mij., 
terwijl ook leden slechts aan leden die diensten mogen bewijzen. — 
Afdeelingsbesturen kunnen dispensatie van deze bepaling verleenen. 

Prae-advies van het Hoofdbestuur. 

Het H.B. adviseert de vergadering deze wijziging aan te nemen. 

BIJLAGE III. 

Daar gebleken is, dat slechts een zeer gering aantal leden der Maat-
schappij gebruik maakt van het Incasso-bureau en dit aantal in den 
loop der jaren eerder af- dan toegenomen is, stelt het Hoofdbestuur, 
op verzoek van den directeur van het Incasso-bureau, voor dit bureau 
met ingang van t Juni 1940 op te heffen. 

Over dit loopende jaar zal dan geen contributie meer worden geheven. 
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BIJLAGE IV. VEREENIGING VOOR OPLEIDING IN DE TAND_ 

TECHNIEK. 

Naam en Zetel: 

STATUTEN. 

Artikel 1. 

i. De vereeniging draagt den naam van:,,Vereeniging voor opleiding 
in de tandtechniek". Zij is opgericht door de Nederlandsche Maat-
schappij tot Bevordering der Tandheelkunde, gevestigd te Amsterdam, 
de Vereeniging van Laboratoriumhoudende Tandtechnici in Neder-
land, gevestigd te Haarlem, den Vakbond voor Tandtechnici, ge-
vestigd te 's-Gravenhage en den Algemeenen Bond van Technisch 
en Opzichthoudend Personeel, gevestigd te Amsterdam. Verder wordt 
zij aangeduid als „De Vereeniging". 

2. De Vereeniging is aangegaan voor den tijd van 29 jaar, van den 
datum der oprichting af, zijnde to November 1939, en is gevestigd te 
Amsterdam. 

Doel en Middelen: 
Artikel 2. 

s. De Vereeniging heeft ten doel: de bevordering van het nijverheids-
onderwijs, in het bijzonder ten aanzien van het geen verband houdt 
met de opleiding in. de tandtechniek. 

2. Zij tracht dit doel langs wettigen weg te bereiken door: 
. a. het doen geven van practisch en theoretisch onderricht volgens 

de voor leerlingen in de tandtechniek door de Vereeniging te. 
stellen regelen; 

b. het organiseeren van leergangen als aanvulling van het onder a. 
bedoelde onderricht; 

c. het doen afsluiten van schriftelijke leerovereenkomsten tusschen 
patroons en wettelijke vertegenwoordigers van leerlingen in de 
tandtechniek, overeenkomstig de bepalingen van titel II der 
Nijverheidsonderwijswet; 

d. alle andere wettige en geoorloofde middelen, welke het doel der 
Vereeniging kunnen bevorderen. 

Leden: 
Artikel 3. 

r. Slechts rechtspersoonlijkheid bezittende vereenigingen, die bereid zijn 
het nijverheidsonderwijs te bevorderen, in het bijzonder ten aanzien 
van hetgeen verband houdt met de opleiding in de tandtechniek, 
kunnen lid der Vereeniging zijn. 

2. Ten einde tot het lidmaatschap der Vereeniging te kunnen toetreden, 
dient de hiervoor in aanmerking komende vereeniging schriftelijk een 
aanvrage in bij het Bestuur. 



67 

3. De ledenvergadering beslist omtrent toelating tot het lidmaatschap. 
De beslissing kan slechts worden genomen met algemeene stemmen. 

4. Het lidmaatschap wordt beëindigd door: 
a. opzegging door het lid; 
b. vervallenverklaring van het lidmaatschap; 
c. ontbinding of verlies van rechtspersoonlijkheid der aangesloten 

vereeniging. 
5. Opzegging van het lidmaatschap moet geschieden bij aangeteekend 

schrijven aan het bestuur der Vereeniging, uiterlijk zes maanden 
voor het beëindigen van- het Vereenigingsjaar. 

6. Vervallenverklaring van het lidmaatschap geschiedt door de leden-
vergadering, indien het lid zich niet houdt aan de bepalingen en be-
sluiten der Vereeniging. Een van het lidmaatschap vervallen verklaar-
de vereeniging verliest alle aanspraken en rechten op de bezittingen 
der Vereeniging. 

De Ledenvergadering: 
Artikel 4. 

r . Ten minste eenmaal in het jaar en voorts zoo dikwijls ten minste 
twee leden het wenschen, wordt een ledenvergadering gehouden, 
behoudens het in artikel 8 eerste lid bepaalde. De oproeping aan de 
leden tot de ledenvergadering moet minstens veertien dagen te voren 
geschieden. Slechts bij algemeene stemmen kan afwijking van deze 
bepaling worden goedgekeurd. 

2. Elk der leden wijst jaarlijks of, zoo noodig, tusschentijds voorde leden-
vergaderingen een gelijk aantal afgevaardigden aan, die bevoegdheid 
bezitten tandheelkunde uit te oefenen of als tandtechnicus erkend zijn 
door de Nederlandsche Maatschappij tot Bevordering der Tandheel-
kunde en de Vereeniging van Laboratoriumhoudende Tandtechnici 
in Nederland. 

3. Het aantal afgevaardigden per lid wordt vastgesteld bij huishoudelijk 
reglement. 

q. Bij verhindering van eengen afgevaardigde om een vergadering bij 
te wonen, is de desbetreffende vereeniging (lid) verplicht een plaats-
vervanger aan te wijzen. 

5. De ledenvergadering kan slechts geldige besluiten nemen, -indien 
minstens twee derden van het totaal aantal afgevaardigden aanwezig 
is. Telt een ledenvergadering minder afgevaardigden, dan dient een 
tweede vergadering binnen zes weken na de eerste uitgeschreven te 
worden, welke rechtsgeldige besluiten kan nemen, ongeacht het aantal 
der aanwezige afgevaardigden. 

Stemmingen:  
Artikel 5. 

r . Elke afgevaardigde brengt één stem uit. 	 - 	- 

2. Besluiten, behalve die genoemd onder artikel 3 lid 3, artikel 4 lid r 

en artikel 8 lid 2, kunnen slechts worden genomen met ten minste 
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twee derden van het aantal uitgebrachte geldige stemmen der aan-
wezige afgevaardigden. 

3. Over personen wordt schriftelijk gestemd. Wordt bij eerste stemming 
de vereischte meerderheid niet verkregen, dan heeft herstemming 
plaats tusschen de twee personen, die de meeste stemmen op zich 
vereenigen. Bij staking van stemmen beslist het lot. Over zaken 
wordt mondeling gestemd. Bij staking van stemmen over zaken 
wordt het voorstel geacht te zijn verworpen. Blanco en ongeldige 
stemmen worden beschouwd als niet te zijn uitgebracht. 

Het Bestuur: 
Artikel 6. 

r. Het bestuur bestaat uit een voorzitter, die tandarts moet zijn, en 
voorts uit ten minste drie personen, onder welke een vice-voorzitter, 
een secretaris en een penningmeester. Allen worden door en uit de 
afgevaardigden gekozen. 

2. Voorzitter en secretaris vertegenwoordigen gezamenlijk de Ver-
eeniging in en buiten rechten. 

3. In geval van tusschentijdsche vacature wordt de opengevallen functie 
voorloopig vervuld door de overige bestuursleden, die zorg dragen, 
dat zoo spoedig mogelijk een ledenvergadering wordt gehouden om 
in de vacature te voorzien. 

4. Het bestuur vergadert zoo dikwijls de voorzitter dit noodig acht, of 
indien minstens twee leden van het bestuur daartoe den wensch 
te kennen geven. 

5. Besluiten worden genomen met gewone meerderheid der uitgebrachte 
stemmen. 

Geldmiddelen: 
Artikel 7. 

De geldmiddelen bestaan uit contributie van ten hoogste twee honderd 
gulden per lid, jaarlijks te bepalen, en verder uit leergelden, subsidiënt 
giften en andere baten. 

Algemeene bepalingen: 
Artikel 8. 

r. Wijziging der statuten of ontbinding der Vereeniging kan slechts 
plaats vinden op voorstel van het bestuur of van ten minste twee 
leden, krachtens besluit van een ledenvergadering daartoe minstens 
acht weken te voren opzettelijk bijeengeroepen. 
Besluiten ten aanzien van de in het vorige lid genoemde zaken 
kunnen slechts worden genomen met ten minste drie vierden van 
het aantal uitgebrachte geldige stemmen van de aanwezige afge-
vaardigden. 

3. Wijzigingen in de statuten treden niet in werking, alvorens daarop 
de Koninklijke goedkeuring is verkregen. 

Artikel g. 
Het vereenigingsjaar is gelijk aan het kalenderjaar. 
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Artikel to. 
Het huishoudelijk reglement, dat niet in strijd mag zijn met de sta-

tuten, regelt de huishoudelijke zaken en wordt vastgesteld door de 
ledenvergadering. 

Artikel 1 t . 
r. Bij ontbinding van de Vereeniging treedt het bestuur op als liquidatie-

commissie, tenzij de ledenvergadering andere liquidateuren benoemt. 
2. De bezittingen die overblijven worden, met inachtneming van 

artikel 1702 van het Burgerlijk Wetboek, aangewend volgens besluit 
der laatste ledenvergadering. 

BIJLAGE V. 

De Afdeeling Friesland stelt voor: 

I. Om bevoegde autoriteiten te verzoeken pas afgestudeerde tand-
artsen de verplichting op te leggen, zich één jaar na beëindiging 
hunner studie tot praktijkwaarneming beschikbaar te stellen. 
Toelichting: Dit gelde voornamelijk voor een vervanging op het 
platteland voor collegae, die gemobiliseerd zijn, daar vervanging 
van de collegae onder elkaar onmogelijk blijkt. 
Voor de salarieering zou een overeenkomst te treffen zijn. 

II. Aan bevoegde autoriteiten te verzoeken soortgelijke regeling als 
bij de artsen te treffen, wat betreft de vestiging in plaatsen of streken, 
waar de collegae gemobiliseerd zijn, met name aan den Inspecteur 
der Volksgezondheid de beslissing te laten over evt. vestiging. 

Prae-advies van het Hoofdbestuur: 

Door de Crisis-Commissie is dit vraagstuk een en andermaal met de 
betrokken autoriteiten besproken; . om . dit gedaan te krijgen zou een 
speciale wet door de Eerste en Tweede Kamer moeten worden aange-
nomen en momenteel gelooft geen insider, dat dit gelukken zal. 

Dat deze wet voor de artsen wel bestaat, vindt zijn oorzaak in de 
omstandigheid, dat het betreffende wetsvoorstel in de eerste woelige 
dagen van de mobilisatie aangenomen is, doordat dit gekoppeld was aan 
een belangrijk probleem der volksgezondheid, nl. de medische voor-
ziening op het platteland in geval van evacuatie en oorlog. 

Een vestigingsverbod voor tandartsen zou momenteel" uitsluitend ge-
motiveerd kunnen worden op grond van de particuliere belangen der 
gemobiliseerde collegae en dan is het begrijpelijk, dat ieder Minister 
huiverig zal zijn een dergelijk wetsontwerp in te dienen, omdat het aantal 
categorieën van gedupeerden, die evenveel moreel recht hebben op hulp, 
wel onnoemelijk groot zal zijn. 

Zoolang daarom een soortgelijke maatregel niet steunen kan op de 
belangen der volksgezondheid, moet het uitgesloten worden geacht, 
dat de volksvertegenwoordiging een dergelijk wetsontwerp zal aan-
vaarden. 

Daar deze redeneering, naar de meening van het H.B., voor beide 
voorstellen geldt, adviseert het H.B. deze voorstellen niet te aanvaarden. 



AFDEELING AMSTERDAM. 
JAARVERSLAG OVER 1939. 

Weer is een jaar verloopen sedert mijn laatste jaarverslag. 
In de samenstelling van het Bestuur kwam geen wijziging. 

Voorzitter: 	H. Loeb  
Vice-Voorzitter: 	G. D. M a r g a d a n t 
Penningmeester: 	C. Smits 
Iste Secretaris: 	E. Mijnarend s 
ede Secretaris: 	Ph. U. Lammers L i s n e t. 

Afgevaardigden naar het H.B. waren de heeren L o eb en M a r g a-
d a n t en plaatsvervangende afgevaardigden de heeren Ba and er s 
en Fabricius. 

In het afgeloopen jaar werd in verband met de herdenking van het 
25-jarig bestaan der Nederl. Maatschappij tot Bevordering der Tandheelk. 
slechts 1 algemeene vergadering gehouden en 5 Bestuursvergaderingen. 
De algemeene vergadering was voornamelijk gewijd aan verschillende 
verkiezingen. 

Het ledental bedraagt 142. I lid werd geroyeerd. 6 nieuwe leden traden 
toe: de heeren A. C a t s, C. T. A. Gimpe1, L. Heyermans, 
G. R. M. Langeveld, H. Lettinga, J. v. der Meulen en 
J. H. v. d. S ter r. I lid werd van een andere afdeeling overge-
schreven: Mej. J. B. Br o n g e r s. 

Hun zilveren tandartsjubileum herdachten: 
deheerenJan Visser, H. Kattenburg, Th. E. de Jonge 

Cohen, B. H. de Beer, J. de Jong, Mevr. Cahnter-
Content en Mevr. L. de Beer-van Essen. 

In Mei mocht onze afdeeling het genoegen smaken eindelijk de zoo 
lang verbeide vergadering in Amsterdam te hebben. En dit was nog wel 
een 3-daagsche ter gelegenheid van de feestelijke herdenking van het 6o-
jarig bestaan van het Nederl. Tandheelkundig Genootschap, het 35-jarig 
bestaan van de Vereeniging van Nederl. Tandartsen en het 25-jarig be-
staan der Nederl. Maatschappij tot Bevordering der Tandheelkunde. 

De A.T.V. trad bij een gedeelte der feestelijkheden als gastvrouwe op 
en bood o.a. een cabaretavond bij Tuschinsky aan, die door de buiten-
gewone leiding en medewerking van collega M. H. J. K o en e n 
bijzonder slaagde. De animo voor dezen avond overtrof verre onze ver - 
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wachtingen, zoodat de feestzalen op het laatste oogenblik uitgebreid 
moesten worden. 

34 leden der Algemeene Vereeniging van Belgische Tandartsen waren 
op deze dagen onze gasten, zoodat het jaarlijksche contact met onze 
Belgische vrienden weer op de meest aangename wijze werd voortgezet. 
De lunch bij Lido werd wederom door den heer van H a u t e, Consul-
Generaal van België met zijn tegenwoordigheid vereerd. Op een der 
ochtenden werd spontaan een excursie georganiseerd naar de bloemen-
veiling van Aalsmeer en Schiphol waaraan door een 22-tal Belgen werd 
deelgenomen. 

Rest ons nog de aangename samenwerking te vermelden met den heer 
A. E d e 1, secretaris van de Commissie van Voorbereiding, die zeer veel 
ertoe bijdroeg om het een en ander goed te doen slagen. 

Nog lang zal de herinnering aan deze dagen voortleven. 
Wij hopen de mogelijkheid van een zomervergadering in Amsterdam 

te hebben aangetoond en het zal in den vervolge een zware taak zijn om 
nieuwe argumenten te zoeken om ook in de toekomst aan de afdeeling 
Amsterdam het organiseeren van de zomervergadering te onthouden. 

Bij de plechtige herdenking in de Aula der Universiteit werden aan de 
volgende A.T.V. leden onderscheidingen uitgereikt: 

Aan den heer J. S anders Ezn. het eere-lidmaatschap van het 
Nederlandsch Tandheelkundig Genootschap. 

Aan de heeren E. J. v. d. Berg en Th. E. de Jonge Cohen  
de Dentzmedaille. 

Aan den Heer A. E d e 1 het eere-lidmaatschap van de Vereeniging 
van Nederl. Tandartsen. 

De lezingen door de A.T.V. in de wintermaanden georganiseerd werden 
een groot succes. Bij de meeste waren de leden van de afdeelingen Noord-
holland en 't Gooi ook tegenwoordig, zoodat de zaal steeds zeer goed 
gevuld was en deze lezingen gemiddeld door een 5o-tal collegae gevolgd 
werden. 

De heer G. J. Ch. J. v. Al p h en hield op 12 December 1938 
een voordracht over: „Gevallen uit de praktijk". 

De heer Ch. F. L. N o r d over: „Praeventieve Orthodontie in de 
dagelijksche praktijk" op 17 Januari. 

De heer G. G. J. Dr ö g e over: „Porselein brugwerk en een nieuwe 
vereenvoudigde methode" op 28 Februari. 

De heer E. J. v. d. Berg over: „De 3/4-kroon als individueele 
restauratie en als steunpunt voor brugwerk" op 3 April, een lezing, die 
op r8 April voor een tweede groep herhaald werd. 

De heer v. D e i n s e over: „Tandheelkundig Allerlei" op to October. 
De heer C. H. Wi t th a us over: ,,Medewerking van den 

tandarts bij oorlogsverwondingen der kaakbeenderen" op 21 November. 
Op 31 Maart sprak Prof. Dr. G. T o v e r u d uit Oslo over : „Die 

diätetische Karies-Prophylaxe" voor het Genootschap ter Bevordering van 
Natuur-, Genees- en Heelkunde in samenwerking met de Amsterdamsche 
Tandheelkundige Vereeniging en de Vereeniging van Nederlandsche 
Tandartsen. 
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Einde Augustus werd de mobilisatie afgekondigd en kwam kort daarop 
de oorlog in een acuut stadium. Door de spontane medewerking van de 
meeste collegae konden de eerste onaangenaamheden tot een minimum 
beperkt worden voor de gemobiliseerde tandartsen. Het Bestuur is waak-
zaam om misstanden, die zich als gevolg van de buitengewone omstandig-
heden mochten voordoen, te keeren. Wij hopen daarbij de hulp van U 
allen te mogen ondervinden en verzoeken U in de eerste plaats om in 
verdubbelde mate van Uwe belangstelling in het wel en wee van de 
A.T.V. te doen blijken. 

De leesportefeuille circuleerde tot tevredenheid van alle ingeschrevenen, 
hoewel de regelmaat in het begin van den oorlog wel even in de verdruk-
king kwam. 

Van de studieclub hooren wij helaas niets meer en wij vreezen, dat het 
jonge wicht aan een zware bloedarmoede te vroeg is overleden. 

De onbevoegde uitoefening der tandheelkunde bloeit nog in onver-
minderde mate in onze stad; hoe lang zal dit nog zoo zijn? Het bestuur 
houdt contact met de autoriteiten en heeft redenen om hoopvol de toe-
komst tegemoet te zien. 

En daarom leden van de A.T.V. sluit de gelederen en staat schouder 
aan schouder; dan zal het mogelijk zijn om ook dezen tijd weer goed door 
te komen en in eendrachtige samenwerking te kunnen medewerken aan 
een grooteren bloei van onze afdeeling. 

E. MIJNARENDS, 
Secretaris. 

AFDEELING NOORD-HOLLAND. 
JAARVERSLAG OVER HET JAAR 1939. 

Wederom rust op mij de taak U een overzicht te geven van de lot-
gevallen van onze afdeeling in het afgeloopen jaar. 

Het ledental steeg van 88 tot 98. In het begin van het jaar overleed 
collega M o e s v e 1 d te Beverwijk. Mejuffrouw E b m e y e r te 
Zaandam heeft de praktijk neergelegd en onze afdeeling verlaten, terwijl 
12 collega's als lid toetraden. 

De samenstelling van het bestuur bleef ongewijzigd. 
In de afdeelings-ziekenfonds-commissie stelde S c h e r p h u i s zich 

niet meer herkiesbaar. In zijn plaats werd H e y b 1 o m gekozen. 
Er werden twee ledenvergaderingen gehouden. Op de eerste — de 

jaarvergadering — vertoonde een vertegenwoordiger der Firma B a y e r 
een film over Deutsche Kieferchirurgie. Hierbij was Dr. W i e b e r-
d i n k, chirurg te Haarlem als gast tegenwoordig. Wij kregen in zeer 
duidelijk beeld te zien een aantal operaties van gespleten verhemelten, 
kaakresecties, plastieken, apex-resecties, en paradentose-behandelingen. 
Daarna werd nog een film vertoond van verschillende door Röntgenstralen 
gefotografeerde bewegingen zooals spreken, slikken, zingen, enz. 

Op de tweede vergadering hield Prof. Fr ö s c h e 1 s, ex-hoogleeraar 
te Weenen een lezing over Obturatoren. Na een inleiding over het verband 
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tusschen gebit en spraakstoornissen kwam de spr. tot zijn eigenlijk onder-
werp de Obturatoren. Wanneer er een communicatie is tusschen mond-
en neusholte ontstaat een spraakstoornis, het zg. näseln en de obturator 
moet nu trachten deze stoornis op te heffen. Er zijn er met een vaste en 
met een beweeglijke klos. Prof. F r ö s c h e 1 s bespreekt dan zijn eigen 
systeem, dat hierop neerkomt, dat door een klos, die aan het eind van een 
verhemelteplaat loodrecht omhoog gaat de neusgangen worden afge-
sloten en de spraak practisch weer normaal wordt. Het vervaardigen van 
dezen obturator lijkt echter niet gemakkelijk. 

In Februari heeft Lector Tj e b b es uit Utrecht voor een 3o-tal 
leden van onze afdeeling te Zaandam een lezing gehouden over Chirur-
gische complicaties na extractie. Lector Tj eb b es besprak op zeer 
duidelijke wijze de verschillende complicaties, die zich in het verloop van 
een extractie kunnen voordoen, vanaf de injectie tot de wondgenezing. 

Het bestuur vergaderde vier maal, waarbij ook de afgevaardigde naar 
het Hoofdbestuur collega P a er 1 tegenwoordig was. Eén vergadering 
was geheel gewijd aan het samenstellen van een waarneemregeling voor 
gemobiliseerde collega's, welke regeling, behoudens enkele kleine wijzi-
gingen, door het D.B. werd overgenomen en aan alle leden toegezonden. 

De vergaderingen der afdeeling worden gewoonlijk door ongeveer een 
derde van het ledenaantal bezocht. Wij hopen, dat in de toekomst door 
velen meer interesse zal worden getoond voor het werk der Maatschappij. 

J. RODRIGUES PEREIRA, 
Secretaris. 

AFDEELING 't GOOI EN OMSTREKEN. 
JAARVERSLAG OVER 1939. 

Het aantal leden der afdeeling steeg van 40 in Nov. 1938 tot 48 op 
23 November 1939. 

Collega J. J. F o l k e r t s ontviel helaas door overlijden aan de 
afdeeling. 

De vorige jaarvergadering werd gehouden op den 24en Nov. 1938, terwijl 
voorts Algemeene ledenvergaderingen plaats vonden op 23 Maart, 
20 April en i, Sept. 1939. Het Bestuur vergaderde in het verslagjaar 
zeven maal. 

De volgende voordrachten werden gehouden: Over thrombose door 
Dr. E r d m a n S c h m i d t en over Tandheelkundige voorlichting van 
de massa door collegae Backer Dirks en Pa es i. 

De door vele leden geuite klachten tegen de exploitatie van tandartsen 
door patiënten-wanbetalers leidde tot de oprichting van een inlichtingen-
dienst uitgevoerd als kaartsysteem. 

In het afgeloopen verslagjaar werd tevens overgegaan tot de oprichting 
van een vakkundig leesgezelschap, waarvoor zich 24 leden aanmeldden. 

Inzake de onbevoegde uitoefening der tandheelkunde werd vaak van ge-
dachten gewisseld en algemeen de wensch geuit om nu uiteindelijk eens 
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met kracht op te treden daartegen. Een klacht werd bij den afdeelingsraad 
te Amsterdam ingediend, doch afgewacht dient te worden in hoeverre 
deze ontvankelijk voor straffende maatregelen zal blijken. In 't algemeen 
wordt verlangd naar doortastender optreden der daartoe bevoegde 
instanties. 

Het ziekenfondsvraagstuk kwam meerdere malen aan de orde en wordt 
in deze afdeeling urgent, daar zoowel het Algemeen Ziekenfonds te 
Hilversum als dat te Bussum en te Weesp nog niet tot overeenstemming 
met de tandartsen zijn geraakt. Algemeen is het gevoelen, dat thans het 
oogenblik is gekomen om stand te houden tegen de steeds verder gaande 
pressie op den tandarts, ten koste van hemzelf en van de patiënten. 

De ingetreden crisistoestand door de algemeene mobilisatie was in onze 
afdeeling niet zoo ernstig, daar slechts to% der leden onder de wapenen 
werd geroepen. Deze konden op geschikte wijze in vervanging of waar-
neming voorzien. Intusschen werd het op prijs gesteld, dat wij van het D.B. 
der Ned. Mij. richtlijnen kregen toegezonden voor waarneming eener 
practijk in dezen crisistijd. 

In het algemeen was de opkomst der leden op de bijeenkomsten be-
vredigend te noemen en de geest der discussies een aangename. Met een 
woord van opwekking aan alle collegae om dezen crisistijd met vast-
beradenheid het hoofd te bieden sluit ik dit jaarverslag. 

J. N. VAN GEELEN, 
Secretaris 

AFDEELING UTRECHT. 
JAARVERSLAG OVER 1939. 

Het aantal leden bedraagt 98. 
In de samenstelling van het bestuur of andere commissies kwam geen 

verandering. 
De afdeeling kwam 5 maal bijeen, waaronder éénmaal voor zijn Zomer-

vergadering te Zeist. 
Door Mejuffrouw Lector G. J. S c h u i r i n g a en collega J. G. 

de Boer werden cursussen gehouden namens de W.T.A., welke ten 
zeerste werden gewaardeerd, en door een behoorlijk aantal collegae 
bezocht. 

Collega J. J. B a c k e r Dirks gaf in combinatie met collega 
F. E. Pa e s i een uiteenzetting van het doel en de werkwijze van het 
Ivoren Kruis, terwijl laatst genoemde collega hierop een aanvulling gaf 
van de werkwijze van de perscommissie. 

Er werd door de afdeeling een excursie ondernomen naar de „Organon" 
fabrieken te Oss. Deze excursie mag een groot succes genoemd worden en 
zal naast wetenschappelijke, voor menig collega ook nog andere genoege-
lijke herinneringen bewaren. 

De Zomervergadering te Zeist is traditie geworden. 
Het is jammer dat slechts steeds dezelfde collegae door hun aanwezig- 
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heid deze vergadering opluisteren en de jongeren niet méér van deze 
vergadering gebruik maken, om kennis te maken met hun oudere collegae. 

De vergadering zelf werd gevuld met een programma van twee leden 
van de afdeeling, te weten: Collega Ir. J. N. T e k e n b r o e k, Kunst-
hars als prothesemateriaal, J. A. C. Du y z i n g s, Praeventieve 
Orthodontie. 

Een gezellig samenzijn met dames, vereenigd aan een diner, besloot 
deze prettige vergadering, die door een 35-tal personen werd bezocht. 

Op de jaarvergadering werd het volgend verslag door de afd. Zieken- 
fondscommissie uitgebracht: • 

In het afgeloopen jaar kwam de Zfds. Comm. dertien maal in vergade-
ring bijeen met de C.Z.C., collegae verbonden aan ziekenfondsen ofzieken-
fondsbesturen. Verder hadden de leden der Comm. nog verscheidene 
malen onderling besprekingen. 

Het meerendeel der vergaderingen was gewijd aan het ziekenfonds 
„Omstreken van Utrecht", waarmede ten slotte in het laatst van 1938 
een conflict uitbrak, dat duurde tot 1 Juli 1939. 

Tegen dien datum kwam een nieuwe overeenkomst met dat lichaam tot 
stand, die naar wij verwachten een honorarium op zal leveren, dat de 
eischen der Mij. zeer nabij komt. Wij vertrouwen dan ook, dat de offers, 
die de collegae verbonden aan „Omstreken van Utrecht" in het eerste 
halfjaar van 1989 hebben gebracht niet tevergeefsch zullen zijn geweest. 

Voortaan wordt met deze collegae in het begin van elk kwartaal een 
vergadering belegd, waar moeilijkheden, die zich hebben voorgedaan 
ter tafel kunnen worden gebracht en gezamenlijk zullen worden besproken. 

Behalve met het eerder genoemde ziekenfonds vergaderde de comm. 
over het Zfds. „Amersfoort en Omstreken", terwijl daarover uitvoerig 
werd gecorrespondeerd met C.Z.C. en den Kring van Amersfoortsche 
Tandartsen. Voorzitter en secretaris der Comm. hadden te Amersfoort 
een vergadering met genoemden Kring, die in zooverre geen resultaat op- 
leverde, dat daar nog weer eens bleek, dat de opvattingen van het bestuur 
van het Amersfoortsche Zfds. dusdanig zijn, dat de hoop, dat daarmede 
nog eens een bevredigender regeling kan worden getroffen, voorloopig 
moet worden opgegeven. In verband daarmede is intusschen door de 
Amersfoortsche collegae na verkregen toestemming der Polikliniek Comm. 
een kliniek opgericht, die aan de gestelde verwachtingen blijkt te voldoen. 

Ook met de Vereeniging van Utrechtsche Ziekenfondsen tot Bevorde 
ring van Tandheelkundige Verzorging werden besprekingen gevoerd 
over contractswijzigingen, die door dit lichaam werden gewenscht. Deze 
wijzigingen brachten practisch geen verandering in den bestaanden 
toestand en werden door de betrokken collegae aannemelijk geacht. 

Door de mobilisatie werd de Comm. tijdelijk beroofd van haar voor-
zitter. Collega V er m o o ten werd bereid gevonden die functie waar 
te nemen. 

Als wij aan het einde van dit verslag constateeren, dat de bemoeiingen 
der Comm. in tegenstelling met voorgaande jaren hebben mogen bijdrage 
tot het bereiken van althans eenig resultaat inzake verbetering der toe-
standen op Zfds. gebied, dan moet daarbij niet uit het oog worden ver- 
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loren, dat dit alleen mogelijk is geweest door solidariteit der verschillende 
collegae en dat dit een der belangrijkste factoren is voor het in vervulling 
doen gaan van door ons redelijk geachte wenschen. 

De omstandigheden der laatste maanden maakten het houden van 
bijeenkomsten lastig, zoodat het gehalveerde bestuur loopende zaken 
afhandelde, en in andere voorkomende zaken besliste. 

J. A. C. DUYZINGS, 
Secretaris. 

AFDEELING 's-GRAVENHAGE EN OMSTREKEN. 
JAARVERSLAG OVER 1939. 

Het Afdeelingsbestuur vond elkaar, aangenaam verrast, in de zelfde 
samenstelling terug als de vier vorige jaren. 

Er bleek al direct een uitgebreid programma af te werken. 
Collega B a c k e r Dirks hield als Voorzitter van het Ivoren Kruis 

een voordracht over „Tandheelkundige Voorlichting van de Massa". 
Collega Pa es i, Voorzitter van de Commissie voor Mededeelingen 

aan de Pers, belichtte van zijn kant hetzelfde onderwerp. Wij hopen van 
harte dat het vele werk door beide organisaties verricht tot meerdere 
resultaten zal mogen leiden. 

Temidden van het rumoer van de volgende vergaderingen dient de 
oprichting van een studieclub aan de vergetelheid ontrukt te worden. De 
tijden zijn er echter niet naar om deze zelfstudie aan te wakkeren. 

Tevens 'mag ook wel gememoreerd worden, dat wij in December ver-
zoeken kregen, uitgeweken Joodsche kinderen te helpen. Een oproep aan 
de collegae gaf een lange lijst van medewerkers, die tot nu toe handen vol 
werk hebben gehad aan deze blijkbaar niet eindigenden stroom emigrantjes. 

Collega Schutte is ook dit jaar een vast nummer op 't programma 
geworden met zijn „Wortelkanaalbehandeling". Alle hulde voor deze 
schitterende studie. 

Intusschen is er nog een vergadering belegd met de V.S.M.M. tand-
artsen en men besloot vol goeden moed in zee te gaan. Er zouden na-
tuurlijk fouten gemaakt worden, maar het bestuur wilde het in ieder geval 
zuinig aan doen. 

Collega v. d. Berg was de volgende man, die voor ons een lezing 
hield met demonstratie over „Driekwart kronen". 't Was zeer interessant, 
vooral de preparatie, die vrijwel niemand kende. 

Een derde bijzondere interessante voordracht hield hier voor de vacantie 
nog collega N o r d over „Preventieve Orthodontie". 

De afdeelingsleden werden verder nog enkele malen uitgenoodigd 
voor lezingen in Rotterdam. 

Met het uitbreken van den oorlogstoestand bleek een ieder bereid den 
ander, die in moeilijkheden verkeerde, te helpen. 

Collega Wit th a u s vertelde ons nog over zijn ervaringen bij 
„Kaakfracturen". 
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Laat ons echter hopen, dat het gezonde verstand spoedig terugkeert en 
dat wij onze in recordtempo vergaarde kaakfractuur kennis alleen nodig 
zullen hebben op de nieuwe autoweg den Haag—Utrecht. 

L. BROESE VAN GROENOU, 
Secretaris. 

AFDEELING ROTTERDAM EN OMSTREKEN. 
JAARVERSLAG OVER 1939. 

Wederom rust op mij als secretaris van de Afdeeling Rotterdam en 
Omstreken de taak U een kort resumé te geven van de lotgevallen van de 
Afdeeling in het afgelopen jaar. 

Gelukkig zijn de gebeurtenissen in de Afdeeling niet zoo spannend als 
de huidige politieke toestand, toch heeft dit wel een terugslag gegeven in 
onze Afdeeling. Verscheidene leden zijn in militairen dienst, waaronder 
ook onze penningmeester. Mogen zij weer spoedig als gewoon burger in 
hun gezin en als collega in ons midden terug zijn. 

Verschillende mutatie's zijn ook dit jaar niet achterwege gebleven. Als 
nieuwe leden traden dit jaar tot onze Afdeeling toe: Mevrouw M. D. 
van der Kleyn-Fock, B. G. Barkmeyer, H. J. Bast, 
P. J. Bos, G. de Ruiter, H. R. van As, N. A. Kupéri, 
H. J o h. van D ij k en W . H. V erdoor n, terwijl van andere 
Afdeelingen zijn overgeschreven: G. P. W a t t e z, te samen to leden. 
Naar andere Afdeelingen zijn overgeschreven: E. W. K r a a 1, A. N. 
Mes, J. A. Verdoorn en D. F. Veldkamp. Het lidmaat-
schap is opgezegd door N. Mons ter en G. W ij k e r. Geroyeerd 
werd J. H a r m s m a, terwijl door overlijden Collega H. R. F o k-
k i n g a van ons is heengegaan. Hoewel geen actief deelnemende figuur 
in het vereenigingsleven is zijn verscheiden op een zoo jeugdige leeftijd 
een zeer droeve noot in het afgeloopen jaar. Tezamen hebben dus 8 leden 
onze Afdeeling verlaten. We hebben dus nog een aanwinst van 2 leden. 
Het totale aantal leden bedraagt nu 138. 

Bestuursmutaties zijn dit jaar niet voorgekomen. Uw Bestuur kwam 
eenige malen bijeen voor het regelen van de vergaderingen en loopende 
zaken. 

Vergaderingen werden gehouden op 29 November 1938 en 2 Mei 1939. 
Verkiezingen en een Bestuursvoorstel tot het wijzigen van het Besluit, 
over waarnemingen voor- en door niet-Mij-leden waren de voornaamste 
punten op de Jaarvergadering. 

Na de vergadering in Mei heeft collega A. H. van der Me y 
d. e Bi e een causerie gehouden over „Het afbreken van injectienaalden", 
welke voordracht met groote interesse werd aangehoord. We zullen dan 
ook ia 't vervolg steeds trachten op een vergadering waarin weinig punten 
zijn te behandelen, een spreker uit te noodigen tot het houden van een 
kleine voordracht. 
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Hiermede kan ik mijn i ie jaarverslag eindigen met de hoop uit te 
spreken, dat wij bij de volgende jaarvergadering een meer vredige wereld 
om ons heen mogen aanschouwen. 

A. W. UNGER, 
Secretaris. 

AFDEELING GELDERLAND. 
JAARVERSLAG OVER 1939. 

Mocht het afgeloopen jaar zich aanvankelijk als een Jubeljaar aan-
kondigen door het feit, dat onze Maatschappij zich in den leeftijd van 
25 jaren mocht gaan verheugen, welke gebeurtenis, door zijn herdenking 
en bijgezette luister in Amsterdam tot een onvergetelijke herinnering is 
geworden, werd dit jaar tevens, door het wereldgebeuren, gekenmerkt 
door onrust, désillusies en onzekerheid van het lot van velen onzer, ook 
al mocht ons land tot heden buiten den oorlog blijven. Laten we echter 
niet wanhopen en de lichtpunten blijven opzoeken, die den weg moeten 
wijzen naar een hoopvoller toekomst. Luctor et emergo. 

Wat de Afd. Gelderland betreft, verliepen de gebeurtenissen rustig en 
waren er geen noemenswaardige problemen. Door de mobilisatie werden 
diverse collegae uit hun praktijken geroepen, doch kon in waarneming 
worden voorzien en dank zij het werk van het H.B. met de commissie die 
deze kwesties had te regelen, verliepen de moeilijkheden zonder te veel 
zorgen. 

Op de Jaarvergadering van 26 Nov. 1938, die bezocht werd door 22 

leden, werd collega van Ho e v e wederom tot voorzitter gekozen. 
Als penningmeester werd gekozen collega Rut t e n, wegens bedanken 
van coll. Par me t. Deze laatste bleef echter in het Bestuur, door zijn 
verkiezing tot 2de secreataris, in plaats van coll. van der L i n d e, 
die bedankt had. 

Als afgevaardigde naar het H.B. werd coll. P a r m e t herkozen. 
Als leden en plaatsvervangende leden van den Afdeelingsraad werden 

herkozen, coll. Fr e d e r i k s e als voorzitter, collegae N i e m e y e r 
en Snethlage als leden en de collegae Willemse, Land-
h e e r en Pa r m et als plaatsvervangende leden. 

In de Afdeelings-Ziekenfonds-commissie werden gekozen de collegae 
Berkenbosch Berends, Friedericy en Rutten, welke 
laatste 2 collegae reeds in deze commissie zitting hadden. 

Als voorzitter en Penningmeester in het H.B. werden wederom collegae 
Brugman en Edel voor hunne functies candidaat gesteld. 

Als voorzitter van het Steunorgaan werd collega Br u s k e wederom 
candidaat gesteld. 

Ondergeteekende wil nog gaarne even aanhalen, dat de bijzonderheid 
van deze Jaarvergadering was de feestelijke stemming, die er heerschte, 
naar aanleiding van de huldiging van collega Berk e n b o s c h-
B e r end  s, die vanaf de oprichting der Maatschappij, 25 jaar lang 
voorzitter was geweest van de Afd.- Gelderland. Onder de gasten aan het 
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diner, aangeboden aan het echtpaar Berk e n b o s c h-B er end s, 
bevond zich o.a. namens het H.B., coll. S al om o n s. 

Het H. Reglement der Afdeeling werd gewijzigd door toevoeging aan 
Art. 3, het verleenen van het eerelidmaatschap, terwijl Art. 11 werd ge-
wijzigd in dien zin, dat advertenties ten behoeve van zitdagen de toe-
stemming en goedkeuring vereischen van het Afd. Bestuur. 

Op 22 April werd een gewone ledenvergadering gehouden, die bezocht 
werd door 25 leden en één gast, n.l. Lector B a k k e r, die een voor-
dracht hield over: „Is reorganisatie onzer Maatschappij gewenscht?" 

Op deze vergadering werd collega B e r k e n b o s c h-Berend s 
met algemeene stemmen tot eerelid van de Afd. Gelderland benoemd, 
dank zij zijn vele diensten aan de Afd. bewezen in de afgeloopen 25 jaren. 

Collega F r e d e r i k s e hield een uiteenzetting over een eigen ge-
maakt coagulatie apparaat, welk apparaat tevens getoond werd. 

Gelijk ook het vorige Jaarverslag getuigt van de moeilijkheden, ontstaan 
door de alom opdoemende klinieken,was ook dit jaar steeds belangstelling 
voor dit probleem. 

Bestuursvergaderingen werden gehouden op: 19 Dec. '38; 17 Mrt.; 
12 Mei; 25 Sept. en 6 Nov. 1939. 

Als nieuwe leden traden tot de Afd. toe de collegae: J. H. A. B a-
rents, R. J. Hoowy, J. Heskes, L. J. Backer, L. P. J. M. 
Karthaus, J. A. Verdoorn,Mevr. P. van Ommen-Mast, 
A. E. ten B r o e k e en C. J. V o o r in k; bedankt hebben geen 
collegae, zoodat het ledental der Afd. vooruitging met 9 zielen; dus telt 
de Afd. Gelderland thans 115 leden. 

Ondergeteekende sluit dit Jaarverslag af, met de hoop, dat de toekomst 
door al onze leden weder spoedig hoopvol en zonder zorgen onder de 
oogen kan worden gezien. 

J. VAN DER GOOT, 
Secretaris. 

AFDEELING NOORD-BRABANT EN ZEELAND. 
JAARVERSLAG OVER 1939. 

Het belangrijkste feit, ook voor onze Afdeeling Noord-Brabant en 
Zeeland, was wel in het afgeloopen jaar het Jubileum onzer Nederl. Maat-
schappij tot Bevordering der Tandheelkunde. Had de Afdeeling reeds 
door een feestgave aan het Steunorgaan van haar belangstelling blijk 
gegeven in dit feest, met niet minder interesse hebben verschillende 
onzer de bijeenkomsten gevolgd en de feesten blijde medegemaakt. 

In eigen Kring is dit jaar twee maal vergaderd en gelukkig is het ver-
gadering bezoek zeer gunstig te noemen. Vooral de jongeren begrijpen 
welk een steun in de organisatie ligt, een steun die zeker de jongeren niet 
ontberen kunnen. 

Er werd een lezing gehouden door den Voorzitter van het Ivoren Kruis, 
collega Backer  Dirk s, die in den breede uiteenzette, welke idealen 
deze vereeniging voorstaat en hoe zij deze tracht te verwerkelijken door 
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diverse propagandamiddelen. In aansluiting hiermede sprak collega 
Pa e s i over de Pers als propagandamiddel voor goede tandheelkundige 
hulp. Een kleine uiteenzetting betreffende de Perscommissie in onze 
Maatschappij en wat deze wil bereiken, was zeer nuttig, en werd met 
belangstelling aangehoord. 

Ook de Voorzitter onzer Afdeeling sprak op een Afdeelingsvergadering. 
Hij - behandelde het althans voor ons actueele onderwerp: Onjuiste 
practijken in onze Afdeeling. 

In het bestuur zoowel als in eenige bestuursorganen der Afdeeling had 
een kleine mutatie plaats. Onze energieke Collega J. v. d. Veld  e, 
vertrok eind November 1938 naar Indië. Omdat hij zitting had in diverse 
bestuursfuncties moest voor hem een andere Collega worden gekozen. 

Zoo kwam in ons Afdeelingsbestuur collega d e R ij k e als Penning-
meester, Klink e r t werd lid van de Afdeelings Ziekenfondscommissie 
en L ins en gekozen als plaatsvervangend lid H.B. 

Dat het onze Collega v. d. V e 1 d e, die in de Afdeeling niet slechts 
Collegae, doch vele vrienden telde, in Indië goed moge gaan is onze 
hartelijke wensch. 

Toen in Augustus j.l. de mobilisatie kwam met alle beslommeringen 
daaraan verbonden, zijn ook eenige leden uit onze Afdeeling gemobili-
seerd. Hun practijken worden deels door eigen plaatsvervangers deels 
door collegae ter plaatse waargenomen. 

De finantieele toestand onzer kas was dit jaar wederom bevredigend 
te noemen. 

Ons ledenaantal steeg van 93 het vorige jaar tot 95 op heden. 
Collega v. B e u r den uit den Bosch mocht in Mei j.l. zijn 25-jarig 

ambtsjubileum vieren. Wij wenschen den jubilaris nog van harte vele 
gelukkige jaren in zijn Familie en practijk. 

Met de wensch dat het komende vereenigingsjaar een voorspoedig jaar 
moge zijn voor onze leden eindig ik mijn jaarverslag. 

L. C. M. ROBBERS, 
Secretaris. 

AFDEELING LIMBURG. 
JAARVERSLAG OVER 1939. 

In den loop van het jaar 1939 steeg het aantal leden in onze Afdeeling 
tot 47. 

In de jaarvergadering 1938 werden de collegae N i e v e 1 s t e i n 
en K e s s en er respectievelijk tot Voorzitter en penningmeester geko-
zen. Collega v . d. V e n, de scheidende voorzitter, had zich niet meer 
herkiesbaar verklaard, terwijl collega Gerards had verzocht om 
vanwege drukke Maatschappij bemoeiingen van het penningmeesterschap 
ontheven te worden. 

Door bereidwilligheid van de W.T.A. konden dit jaar twee cursussen 
binnen onze afdeeling worden gehouden. Eén over „Tandheelkundige 
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chirurgie" door Dr. Sanders en één over „Inlaytechniek" door 
collega de Boe r. Eenige leden van de afdeeling Brabant en Zeeland 
en enkele gasten van buiten de tandheelkundige wereld namen hieraan 
deel. Het bestuur stelt de medewerking welke zij van de W.T.A. mag 
ondervinden op hoogen prijs. Het is nu mogelijk om onze leden in de 
gelegenheid te stellen tot bijwoning van wetenschappelijke vergaderingen, 
welke indien zij in het centrum des lands worden gehouden, voor velen 
bezwaarlijk zijn bij te wonen. 

In Maart hield Dr. v. d. P 1 a a t s, Geneesheer Radioloog te 
Maastricht eene belangwekkende lezing over het onderwerp: „Toepassing 
der stralenbehandeling in de Tandheelkunde". Hierna volgde een de-
monstratie van moderne apparatuur. 

Door de uitbreiding van ons ledental, werd een tweede H.B. afge-
vaardigde benoemd: collega Gerard s. In April vertoonde coll. 
Am en t een goede film over de vervaardiging van de jacketkroon. 

Een gebeurtenis in het afgeloopen jaar was de aanneming van een 
B.B. betreffende spreekuren. Hierbij wordt bepaald, dat na 18 uur en 
evenmin Zaterdagnamiddag en Zondag spreekuren zullen worden ge- 
houden. Hoewel de ratificatie door het hoofdbestuur nog niet heeft plaats 
gehad spreekt het referendum, waarbij van 41  uitgebrachte stemmen, 
bij 43 stemgerechtigden, er 39 voor de aanneming van dit B.B. werden 
uitgebracht, een duidelijke taal. 

Verder valt op te merken, dat de inzinking in de belangstelling voor 
onze vergaderingen bleef aanhouden, en niets aan kracht verloor. Het 
was een voortdurende zorg van het bestuur en van de vaste kern afdeelings-
leden, om te trachten oorzaken voor dit verschijnsel te achterhalen. Bij 
de laatst gehouden afdeelingsvergadering bleek dit echter nog niet te 
zijn gelukt. 

De onbevoegde uitoefening vindt gewoonlijk eenige regels in het jaar- 
verslag van Limburg voor haar gereserveerd.Deze maal moge naar een 
ontboezeming uit een willekeurig voorafgaand verslag worden verwezen. 

W. J. TOUW, 
Secretaris. 

AFDEELING OVERIJSEL. 
JAARVERSLAG OVER 1939. 

Bij het schrijven van dit verslag moge ik mij beroepen op de woorden 
van Go e th e: „In der Beschränkung zeigt sich der Meister". 

De Afdeeling vergaderde dit jaar twee maal. Ongeveer 3o% van de 
leden woonde deze vergaderingen bij. 

Het aantal leden nam toe en steeg van 32 tot 64. De Afd. Ziekenfonds-
commissie stond voor een niet geringe taak. 

In 8 plaatsen en voor I 1 regelingen met Ziekenfondsen werd haar be-
middeling ingeroepen. 

De collegialiteit van onze leden en de onderlinge samenwerking kon 
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goed genoemd worden. Door de mobilisatie werden vele collegae — waar-
onder Voorzitter en Secretaris — onder de wapenen geroepen. 

Met het uitspreken van de hoop, dat aan dezen toestand een spoedig 
einde moge komen en dat het Bestuur ook voor het volgend jaar wederom 
op Uw aller medewerking zal mogen rekenen, eindig ik dit korte jaar-
verslag. 

A. J. BOOM, 
Secretaris. 

AFDEELING NOORD-NEDERLAND. 
JAARVERSLAG OVER 1939. 

Het leden-aantal bedraagt momenteel 47,  toegetreden is kollega 
C. T a m m es te Groningen. 

Belangrijke verwisselingen in afd. Bestuur of commissiën deden zich 
niet voor. Vergaderd werd op 3 Dec. 1938 en 3 Juni 1939 en door de 
stad Groningsche collegae nog op 13 Juni 1939 alles te Groningen. Het 
Middenstandsvraagstuk werd buitendien nog enkele keeren uitvoerig 
behandeld o.a. door Mr. van M o u r i c k. De actie tegen de medici-
gebittenmakers werd met kracht en voorloopig succes voortgezet. De 
Donderdagsche-bijeenkomsten werden vrij regelmatig gehouden en voor 
de verschillende cursussen bestond een vrij groote belangstelling. 

Het is ten slotte gelukt voor de stad Groningen en Haren een uniforme 
tarieven-lijst op te stellen. 

Ook het mobilisatie-vraagstuk werd op vrij bevredigende wijze opge-
lost, daar de meeste collegae zich bereid verklaarden ten huize van de 
gemobiliseerde collegae op bepaalde tijden hunne praktijken zoo volledig 
mogelijk waar te nemen. Natuurlijk is deze waarneming slechts gedeelte-
lijk, maar het geheel wordt zoodoende toch loopende gehouden. Indien 
de hier en daar verflauwende animo zich nog verder zou uitbreiden, 
zoo mogen de niet-gemobiliseerden wel eens goed bedenken wat de wel-
gemobiliseerden allemaal moeten missen. Het was door één en ander 
een vrij druk jaar voor Uw afd. Bestuur en dit Bestuur verzoekt U van 
Uw kant om een zoo groot mogelijke bereidwilligheid en samenwerkintg 
en zal zeer gevoelig blijven voor Uw kritiek, mits opbouwend en daar waar 
ze hoort, dus o.a. op de vergadering. Nog steeds is de tijd slecht en zal voor 
ons nog slechter worden en dan hebben we noodig een zoo nauw mogelijke 
samenwerking en dit laatste kunt U bewerkstelligen o.a. op de vergade-
ring. Moge deze samenwerking haar weerspiegeling vinden in een intens 
afdeelings-leven van, door en met alle leden. 

A. H. R. BORGGREVE, 
Secretaris. 

AFDEELING FRIESLAND. 
JAARVERSLAG OVER 1939. 

't Afgeloopen jaar kenmerkte zich door eenige wisseling wat leden en 
Bestuur betreft. 
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Eén lid bedankte, één lid werd overgeschreven naar de afd. Utrecht 
en 2 nieuwe leden traden toe. Het aantal leden is thans 31. 

Op de jaarvergadering van 26 Nov. '38 werd tot penningmeester ge-
kozen collega v. d. S 1 u i s, inplaats van collega B u u r m a, die 
bedankt had. 

Collega H y e n g a bedankte resp. als secretaris van de afd. Friesland, 
als plaatsvervangend lid van het H.B., en als lid van den Afdeelingsraad. 

In 't Bestuur van de afd. Friesland werd voor hem, op de vergadering 
van 22 Juni '39, verkozen collega R o d e n b u r g, die het vice-
secretariaat kreeg, terwijl B. E n g e 1 s m a secretaris werd. 

Als plaatsvervangend lid van het H.B., en als lid van den Afdeelingsraad 
werden benoemd de collegae H o e k s e m a en Pr a k k e n. 

De collegae H. Leopold  en J. v. d. Veen te Leeuwarden 
herdachten resp. hun 3o- en 25 jarig jubileum als Tandarts. 't Bestuur 
wenschte hen geluk. 

't Volledige Bestuur van de afd. Friesland feliciteerde persoonlijk het 
H.B. v. d. Ned. Mij. t. b. d. Tandheelkunde met het 25-jarig bestaans-
jubileum. 

„De vervaardiging van protheses door artsen". Dit probleem is nog 
urgent. Uit een rondschrijven van de afdeelings-Secretarissen blijkt alleen 
Groningen dit euvel ook te kennen. 

Met het H.B. is hierover reeds overleg gepleegd, alsook met den Insp. 
v. d. Volksgezondheid Dr. M u n t e n d a m te Groningen. 

Een oplossing moet in dezen chaotischen toestand gevonden worden. 
De afd. Friesland besloot verder in haar vergadering van 22 Juni '39 

om de omzetbelasting in rekening te brengen aan den patient. 
Met 't Ziekenfonds „Eendracht maakt Macht" werd tot een voor-

loopige overeenkomst besloten. 
Dat de tandartsen voor hun zitdagen niet regelmatig mogen adver-

teeren, schijnt aan enkele collegae nog niet genoeg bekend te zijn, ondanks 
enkele aanschrijvingen gaat men hier toch mee door. 

De mobilisatie heeft onze afd. ook een nieuw probleem gebracht, daar 
4. leden onder de wapenen zijn geroepen en een vervanging ter platte-
lande zeer moeilijk is. 

Met den wensch dat 't laatstgenoemde punt spoedig tot 't verleden mag 
gerekend worden, besluit ik mijn verslag van 1939. 

B. ENGELSMA, 
Secretaris. 
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JAARVERSLAG VAN DE CENTRALE COMMISSIE VOOR 
SCHOOLTANDVERZORGING OVER 1939• 

Het afgeloopen jaar bracht aan de Centrale Commissie voor Schooltand-
verzorging veel werk en veel mutaties. 

De Algemeene Vergadering der Maatschappij besloot op 28 Januari 
1939, op voorstel van het H.B., tot samenwerking op het gebied der school-
tandverzorging met „Het Ivoren Kruis" ende Nederlandsche Vereeniging 
voor Sociale Tandheelkunde, nadat daaromtrent in den loop van het 
vorige jaar reeds uitvoerige besprekingen waren voorafgegaan. 

De bespreking van het door de Centrale Commissie ingediende concept-
handleiding voor de schooltandverzorging en instructie voor den school-
tandarts, werd van de agenda der Algemeene Vergadering afgevoerd, 
nadat daartegen vele bedenkingen waren geopperd. 

De Algemeene Vergadering machtigde het H.B. het concept opnieuw 
in studie te geven, aan de Centrale Commissie voor Schooltandverzorging, 
terwijl de Voorzitter behandeling daarvan in de afdeelingen toezegde. 

Opdat de Centrale Commissie beter rekening zou kunnen houden met 
speciale eischen als gevolg van plaatselijke en gewestelijke omstandigheden, 
werd op voorstel van den Voorzitter der Maatschappij de commissie met 
twee in deze materie ervaren leden uitgebreid. 

Op i Februari 1939 echter berichtte de secretaris der Centrale Com-
missie voor Schooltandverzorging aan den secretaris van het H.B., dat 
de commissie gemeend had, in haar geheel te moeten aftreden, gezien het 
voor haar onbevredigend verloop van de Algemeene Vergadering. 

De voorzitter der commissie verklaarde zich bereid, de loopende zaken 
te behandelen, totdat een nieuwe commissie zou zijn benoemd. 

De nieuwe samenstelling der commissie volgde al vrij spoedig. 
Twee der afgetreden leden verklaarden zich bereid, met de twee toe-

gevoegde leden opnieuw zitting te nemen en collega Berk e n b o s c h 
B e r e n d s aanvaardde het voorzitterschap der commissie, die in haar 
nieuwe samenstelling op 21 Maart 1939 door den Voorzitter der Maat-
schappij werd geinstalleerd. 

Na vele besprekingen werd op 6 April 1939 het in menig opzicht gewij-
zigd en aangevuld concept-handleiding voor de schooltandverzorging en 
instructie voor schooltandarts en helpster aan het D.B. toegezonden. 

De commissie verzocht daarbij om een bespreking met het D.B. over 
die punten, waaromtrent zij niet tot overeenstemming was gekomen. 

Deze bespreking had plaats op 18 April 1939 te Utrecht. 
Rekening houdend met de daarbij voorgestelde wijzigingen en aan-

vullingen, werd daarna het concept opgesteld en aan het H.B. toegezonden, 
dat op 7 Mei 1939 besloot, het D.B. te machtigen om in samenwerking 
met de Centrale Commissie dit concept nogmaals te herzien en de noodige 
bijlagen er aan toe te voegen. 

Aan de Centrale Raad voor Sociale Tandheelkunde zou een voorloopige 
handleiding en instructies worden toegezonden, met de mededeeling, dat 
eventueel later nog aanvullingen zouden volgen. 

Bij schrijven van 28 April 1939 verzocht de Centrale Commissie aan het 
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H.B., een commissie te willen benoemen, welke zoo spoedig mogelijk zou 
moeten onderzoeken, of bij de schooltandverzorging koperamalgaam dan 
wel zilveramalgaam het meest geschikte vulmateriaal is voor de kiezen. 
Het H.B. benoemde deze commissie op 7 Mei 1939. 

Aan „Het Ivoren Kruis" werd door de commissie verzocht, propaganda-
lectuur beschikbaar te willen stellen ten behoeve van de afdeelings-
commissies voor schooltandverzorging, aan welk verzoek door „Het Ivoren 
Kruis" werd voldaan. Intusschen was collega Berk e n b o s c h 
B e r e n d s als voorzitter der commissie afgetreden. Het H.B. besloot in 
deze .vacature voorloopig te voorzien, door de leiding der commissie op 
te dragen, aan het D.B., dat op zijn beurt aan den Voorzitter der Maat-
schappij volmacht verleende, om namens het D.B. de leiding der commissie 
op zich te nemen. 

Op voorstel van het D.B. werd collega K r a n e n b u r g tot vice-
voorzitter der commissie benoemd en werd collega E i s i n k als lid aan 
de commissie toegevoegd. Onder de doelbewuste en toegewijde leiding 
van den Voorzitter der Maatschappij kwam na vele besprekingen, waarbij 
o.m. werd besloten geen „handleiding", maar „richtlijnen" voor de school-
tandverzorging samen te stellen, het concept daarvoor op 23 October 1939 
gereed. Dit concept werd opnieuw toegezonden aan het D.B., dat een 
exemplaar daarvan stuurde aan alle leden der Maatschappij. 

Tevens werd dit concept gezonden aan de besturen der afdeelingen, met 
verzoek het in hun jaarvergadering te bespreken en de naar aanleiding 
daarvan gemaakte opmerkingen kenbaar te maken. 

Deze opmerkingen werden door de commissie op 27 December 1939 
uitvoerig besproken, en voor zoover het haar gewenscht voorkwam, werd 
het concept naar aanleiding daarvan alsnog gewijzigd. 

Moge de commissie haar werk beloond zien, doordat in de toekomst de 
thans vastgestelde richtlijnen voor de schooltandverzorging vaak zullen 
worden geraadpleegd bij het opnieuw instellen der schooltandverzorging 
in ons land. 

Volledigheidshalve dient nog te worden vermeld, dat ook in den loop 
van dit jaar aan vele leden der Maatschappij door hen gevraagde in-
lichtingen werden verstrekt. 

F. E. PAESI, 
Secretaris. 

JAARVERSLAG VAN DE COMMISSIE VOOR BEROEPS- 
ETHIEK OVER 1939. 

Het Europeesche conflict heeft, naar het lijkt, ook zijn invloed doen 
gelden op de beroepsethische gevoelens der collegae. Althans, terwijl de 
correspondentie van de Commissie voor Beroepsethiek in het eerste halfjaar 
van 1939 een grooten omvang heeft, is er na den zomer slechts een enkele 
brief ingekomen en beantwoord. Eenmaal kwam de Commissie bijeen, 
in Maart, o.a. (naar aanleiding van een ingekomen verzoek) voor de be-
spreking van het al dan niet gewenschte van het verzenden van z.g. her- 
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inneringsbriefjes. Uitvoerig werd ock behandeld een kwestie betreffende 
het gaan houden en adverteeren van zitdagen. Het standpunt der Com-
missie hierbij moest zijn, gelijk reeds in zoovele soortgelijke gevallen, dat 
zij zich van een oordeel onthouden moest daar hier over een bepaald feit 
geklaagd werd en de Commissie slechts dan advies geven kan, wanneer 
haar dit gevraagd wordt voor er iets gebeuren gaat, waarvan de toelaat-
baarheid uit een oogpunt van beroepsethiek twijfelachtig is. 

De samenstelling van de Commissie onderging geen verandering. 

LINE DE BEER-v. ESSEN, 
Secretaresse. 

VERSLAG VAN HET BEMIDDELINGSBUREAU VOOR 
WAARNEMING, ENZ. OVER 1939. 

Het Bemiddelings Bureau mocht zich het afgeloopen jaar, mede in 
verband met de tijdsomstandigheden, in een zeer levendige belangstelling 
verheugen. 

De moeilijkheden om in 't begin van de mobilisatie de gedupeerde 
collegae te helpen, waren zeer vele. 

Eerstens al door gebrek aan voldoend aantal waarnemers; in de tweede 
plaats, doordat ik zelf in militairen dienst moest. Gelukkig is collega 
Du y z i n g s, gedurende den tijd, dat ik niet in Utrecht in garnizoen lag, 
zoo welwillend geweest dit Bureau waar te nemen. 

In een tijd als deze is weer eens te meer gebleken, dat het met de colle-
gialiteit en met het saamhoorigheidsgevoel bij de verschillende collegae 
niet heelemaal in orde is. 

De jonge collegae, die nog in de gelegenheid waren hun gedupeerde 
collegae te helpen, hadden enorm veel eischen. 

De één wil niet te veel ziekenfondswerk, de ander alleen in een praktijk, 
waar hij „iets kan leeren", de dèrde wil niet te ver van huis waarnemen, 
enz. enz. Ik wil het schuiven op hun pas afgestudeerd zijn en dat ze het 
leven nog moeten beginnen, maar prettig heeft het collega Du y z i n g s 
en mij niet aangedaan. 

Den 6en October ben ik weer in Utrecht in garnizoen gekomen en heb 
ik het beheer van collega Du y z i n g s weer overgenomen. 

Mijn hartelijken dank voor zijn medewerking in deze. 
Op 't eind van 't jaar is de behoefte aan waarnemers wat gedund, mede 

doordat er weer tandartsexamen plaats vond, en ook, omdat de maat-
schappij de aanvraag voor waarneming meer gedecentraliseerd heeft, 
doordat de secretaris van elke afdeeling over adressen voor waarnemers 
kon beschikken. 

Voor overname van praktijk bestond niet veel animo; wel hebben 
enkele gemobiliseerde collegae getracht hun praktijk over te doen, maar 
dit is slechts in enkele gevallen gelukt. 

De Directeur van het Bemiddelings Bureau: 
j. H. C. RIDDERING. 
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JAARVERSLAG VAN DE COMMISSIE VOOR MEDE- 
DEELINGEN AAN DE PERS OVER 1959. 

Gedurende het afgeloopen jaar werd het eigenlijke werk van de Com-
missie voor Mededeelingen aan de Pers, het publiceeren van artikelen 
in de pers ter voorlichting van het publiek, gestagneerd door het vele werk 
verbonden aan het samenstellen van een beknopte brochure, welke aan 
pas afgestudeerde collegae meerdere en betere inzichten zal hebben te 
geven, omtrent wat de Maatschappij voor haar leden beteekent en doet. 

Na het samenstellen van een concept-brochure heeft collega Buisman 
de definitieve tekst daarvan verzorgd, waarna het concept aan het D.B. 
is toegezonden. Een nadere bespreking hierover met het D.B., welke de 
commissie met belangstelling tegemoet ziet, moet nog plaats hebben. 

Deze werkzaamheden werden nog onderbroken door een tweede op-
dracht van het D.B. n.m.l. het schrijven van een artikel over het request, 
dat door het H.B. aan de Tweede Kamer der Staten-Generaal was ge-
zonden, naar aanleiding van een ingediend wetsontwerp tot aanvulling 
van de Hooger-Onderwijswet. 

Toch was het mogelijk het eigenlijke werk der commissie voortgang te 
doen vinden en enkele artikelen te publiceeren. Eén daarvan, waarin de 
invoering van de schooltandverzorging werd bepleit, is ter plaatsing aan-
geboden aan ongeveer 8o dagbladen en aan „Ons Witte Kruis" maandblad 
van de Noord-Hollandsche Vereeniging „Het Witte Kruis". 

Een artikel getiteld „Kiespijn" is aangeboden aan ongeveer 8o dag-
bladen en aan ongeveer 5o week- en maandbladen. 

De Voorzitter der Commissie hield gedurende het afgeloopen jaar, in 
samenwerking met den Voorzitter van „Het Ivoren Kruis" lezingen over 
„Tandheelkundige Volksvoorlichting" voor de leden van verschillende 
afdeelingen der Maatschappij, waarbij tevens aan het werk der Commissie 
meer bekendheid werd gegeven, en waarbij vele leden belangstelling 
daarvoor toonden. Meer en meer groeit in de Maatschappij het besef, dat 
Tandheelkundige Volksvoorlichting dringend noodzakelijk is. Moge de 
belangstelling der leden daarvoor groeien en mogen vele collegae in de 
toekomst het werk der Commissie steunen. Ondergeteekende verschaft 
daaromtrent gaarne alle gewenschte inlichtingen. 

F. J. J. SCHERPHUIS, 
Secretaris. 

VERSLAG CRISISCOMMISSIE MEI TOT EN MET 
DECEMBER 1939. 

Op de H.B.-vergadering van 6 Mei 1939 werd — in verband met den 
internationalen toestand — besloten tot het instellen eener „Crisis Com-
missie", met opdracht al die maatregelen voor te bereiden, die bij mobili-
satie of oorlog van belang kunnen zijn voor de patiënten, voor het leger 
en voor de tandartsen. 

Tot leden werden benoemd B. J. Brugma  n, A. L. J. C. van  H a s-
selt enCh. F. L.Nord. 
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Op 25 Mei werd door de Commissie een rondschrijven aan de leden ge-
zonden, waarin verzocht werd, op te geven, of zij al of niet dienstplichtig 
waren, ervaring hadden van de behandeling van kaakfracturen en bereid 
waren zich eventueel ter beschikking te stellen van Militair Geneeskundigen 
Dienst of Roode Kruis, en zoo noodig tot praktijkwaarneming. 

Zoodoende zou het onder meer mogelijk worden, de beschikking te 
verkrijgen over de gegevens ter beoordeeling hoeveel collegae hunne prak-
tijken zouden moeten verlaten en zoodoende maatregelen ter bescherming 
van die praktijken te kunnen nemen, verder te constateeren hoevelen be-
schikbaar waren, voor de behandeling van kaakfracturen en voor waar-
neming. 

Voorts werd gewezen op het nut van tijdig inslaan van voorraden voor 
de praktijk, om een „run" op de Depots te voorkomen. 

Aan deze laatsten werd verzocht hun voorraad zooveel mogelijk op te 
voeren, opdat niet als in 1914, vrij snel gebrek aan belangrijke materialen 
zou voorkomen. 

Door de Depots werd onmiddellijk medewerking toegezegd en wij hebben 
dan ook den indruk, dat door deze waarschuwingen onaangenaamheden 
op dit gebied inderdaad voorkomen zijn. 

Na het afkondigen der mobilisatie, werd — in overleg met de Afdeelings-
besturen — de waarneming zooveel mogelijk geregeld en voorloopige 
bepalingen daaromtrent getroffen, die op i i October op sommige punten 
werden herzien. 

Ook met de Centrale Ziekenfondscommissies werd overleg gepleegd, 
teneinde de belangen der gemobiliseerde Ziekenfondstandartsen zoo goed 
mogelijk te behartigen. 

Op 7 October werd opnieuw een enquête onder de leden gehouden, 
teneinde een nauwkeurig overzicht te verkrijgen over het aantal gemobili-
seerden in de verschillende wapens en rangen. 

Deze enquête bracht een vollediger beeld dan de vorige; toch spijt het 
ons te moeten constateeren, dat nog steeds belanghebbenden — tot hun 
eigen schade — in gebreke bleven een antwoord in te zenden! 

Besprekingen werden gevoerd, zoowel schriftelijk als mondeling, met 
autoriteiten van den Militair Geneeskundigen Dienst, van het Roode Kruis, 
den Luchtbeschermingsdienst, met Directeuren van Ziekenhuizen, enz. 

Voor de gewonde militairen, voorzoover zij niet behandeld worden door 
den Militair Geneeskundigen Dienst, is thans een aantal collega's aan-
gewezen door het Roode Kruis, om eventueel hulp te verleenen in het 
evacuatiegebied. 

Voor de burgerbevolking is dit — centraal — niet mogen gelukken. Hier 
zullen in den lande plaatselijke regelingen moeten worden getroffen.  met 
de bevoegde autoriteiten. 

Op 7 October werd in Utrecht een vergadering belegd met vertegen-
woordigers van alle Afdeelingen om dit vraagstuk te bespreken, ook in 
verband met de wenschelijkheid om te komen tot het houden van cursussen 
voor de behandeling van kaakverwondingen. 

Dit vraagstuk werd door de Commissie in overleg met daarvoor in 
aanmerking komende artsen en tandartsen van alle zijden bekeken en 
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hierbij doen zich groote moeilijkheden voor, met name wat betreft het 
vinden van bevoegde docenten. 

Het aantal dezer laatsten is zeer beperkt en hun tijd reeds overmatig in 
beslag genomen. Een bevredigende oplossing is nog niet gevonden, of-
schoon een en ander in gevorderden staat van voorbereiding is. 

Voorts werd de mogelijkheid overwogen van een vestigingsverbod voor 
tandartsen, zooals dit ook voor de artsen is geschied. Gezien echter het 
feit, dat daartoe de wettelijke maatregel door de Staten Generaal zou 
moeten worden goedgekeurd, is dit niet wel mogelijk, daar hierbij geen 
primair belang van de Volksgezondheid is betrokken (geneeskundige 
verzorging ten platte lande) en de tandartsen hier dezelfde schade onder-
vinden als zoovele andere gemobiliseerde landgenooten. 

Aan de Depots werd een lijst verstrekt van het instrumentarium, be-
noodigd voor de behandeling van kaakfracturen, die inmiddels aan de 
tandartsen is toegezonden, opdat de geinteresseerden tijdig voor aanschaf 
kunnen zorgdragen. 

Een uitgebreide correspondentie werd gevoerd met tal van collega's, 
die ons om raad of inlichtingen vroegen en zcioveel mogelijk werden deze 
verschaft. 

Getracht werd de belangen der gemobiliseerden zoo goed mogelijk te 
behartigen, onder meer door het verkrijgen van een verlofregeling, die 
het mogelijk zou maken de praktijk althans eenigermate bijeen te houden. 
Momenteel is de toestand, dat de gemobiliseerde het beste langs den 
hiërarchieken weg een verzoek kan indienen tot het bekomen van „zaken- 
verlof", zoodat hij bijvoorbeeld iedere week twee dagen praktijk zal kun-
nen doen. 

Meerdere gevallen zijn ons bekend, waarin een dergelijk verzoek is toe-
gestaan. 

Deze kwestie heeft de volledige aandacht der Commissie, die in deze 
bij voortduring diligent blijft. 

Wij meenen op deze wijze gevolg te hebben gegeven aan de ons door 
het Hoofdbestuur verstrekte opdracht en zullen trachten de nog resteerende 
moeilijkheden in het nieuwe jaar zoo goed mogelijk tot oplossing te brengen. 

Namens de Commissie: 
CH. F. L. NORD, 

Secretaris. 

RAPPORT OVER HET INCASSOBUREAU OVER 1939. 

Van de diensten van het Bureau maakten dit jaar weinig tandartsen 
gebruik. 

Ondergeteekende constateert een dusdanige vermindering van belang-
stelling, dat hij gemeend heeft een voorstel tot opheffing te moeten in-
dienen. 

Hij betreurt dezen gang van zaken, daar hij met veel enthousiasme den 
arbeid voor het Bureau is begonnen en heeft voortgezet. Hij zou gaarne 
willen aannemen, dat de tandartsen niet voor een gecentraliseerd bureau 
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gevoelen en liever door advocaten of bureaux in de plaats van hun inwo-
ning vorderingen laten incasseeren. Deze conclusie kan echter niet ge-
wettigd zijn, eenerzijds, omdat naar hem bekend is vele tandartsen aan een 
ander centraal incassobureau hunne vorderingen toevertrouwen en ander-
zijds vele tandartsen andere belangen wel aan ondergeteekende opdragen. 
Hoe het zij, het Incassobureau heeft blijkbaar niet de belangstelling van 
de leden van de Maatschappij in voldoende mate kunnen wekken en kan 
derhalve beter verdwijnen. 

G. H. E. NORD THOMSON, 
Directeur. 

JAARVERSLAG DER POLIKLINIEK-COMMISSIE OVER x939. 

In de samenstelling der Polikliniek-Commissie kwam dit jaar geen wij-
ziging, zoodat daarin thans zitting hebben: J. D. Toos e, voorzitter; 
J. A. Salomons, secretaris; J. Th. L. Rozendaal, C. Smits 
en A. D. van de Weg: 

Alle ons bekende poliklinieken van Maatschappij-leden, hetzij parti-
culiere, hetzij in vereenigingsverband, hebben de polikliniek-voorwaarden 
der Maatschappij aanvaard en hebben zich daarbij in de praktijk weinig 
moeilijkheden voorgedaan. 

In dit jaar werd slechts éénmaal toestemming gevraagd en verleend 
tot het oprichten van een vereenigings-polikliniek en wel te Amersfoort. 

De Commissie is dit jaar één keer in vergadering bijeen geweest op 21 
Juni te Utrecht, waarbij verschillende ingekomen stukken werden be-
sproken. 

Tusschentijds hadden echter besprekingen plaats tusschen voorzitter 
en secretaris, o.a. over de ingekomen kwartaalstaten. 

Het ligt in de bedoeling uit deze staten der verschillende poliklinieken 
een statistiek op te maken, van de verschillende verrichtingen, waaruit zal 
kunnen blijken, wat gemiddeld per polikliniek wordt gepresteerd. Ook 
zal hieruit zijn na te gaan, of het patiëntenbezoek in den loop der jaren 
toeneemt en of deze poliklinieken inderdaad in de behoefte aan tandheel-
kundige hulpverschaffing aan mindervermogenden voorzien. 

Door één der poliklinieken werd toestemming verzocht, geregeld te 
adverteeren, welke toestemming echter door de polikliniek-commissie 
niet kon worden verleend. 

Mede op advies der Commissie voor Beroepsethiek stelt de polikliniek-
commissie zich op het standpunt, dat, wat het adverteeren betreft, de 
hand moet worden gehouden aan de voorschriften van onze codex voor 
beroepsethiek. Slechts aan nieuw opgerichte poliklinieken kan, gedurende 
een termijn van hoogstens drie maanden, worden toegestaan bijv. wekelijks 
een advertentie te plaatsen, waarin alleen naam, adres en spreekuren 
mogen worden vermeld. 

Aan de rage tot het oprichten van poliklinieken is, dank zij de beper-
kende voorwaarden en de bemoeiingen der commissie, gelukkig een einde 
gekomen. 
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Tenslotte ontving de commissie een uitnoodiging van de Centrale 
Ziekenfonds Commissie tot een bespreking op 4 December te Utrecht 
over de samenstelling van richtlijnen voor de hulpverschaffing aan pa-
tiënten van Maatschappelijk Hulpbetoon, welke richtlijnen binnenkort 
aan de goedkeuring der Maatschappij zullen worden onderworpen. 

Op het oogenblik is in het geheele land aan een 27-tal particuliere, 
zoowel als vereenigings-poliklinieken toestemming verleend. 

Namens de Polikliniek-Commissie, 

J. A. SALOMONS, 
Secretaris. 

JAARVERSLAG VAN DE TANDTECHNISCHE ORDENINGS- 
COMMISSIE OVER 1939. 

In de samenstelling der T.O.C. is dit jaar geen wijziging gekomen. Wel 
heeft, op verzoek van collega V i ss e r, K r a n e n b u r g het voorzitter-
schap van hem overgenomen. 

De commissie is twee maal in vergadering bijeen geweest en wel op 
28 Februari en op 8 December, beiden te Amsterdam. 

In de eerste vergadering kwam uitvoerig ter sprake de verhouding van 
de Maatschappij en de V.L.H.T. tot den Vakbond voor Tandtechnici 
(V.V.T.) en den Algemeenen Bond van Technisch en Opzichthoudend 
Personeel (B.T.O.), alsook de samenwerking met de dental-depothouders. 

De tweede vergadering was gewijd aan de behandeling van verschil-
lende ingekomen stukken, o.a. een verzoek van het D.B., om in de overeen-
komst met de V.L.H.T. enkele redactiewijzigingen aan te brengen, in 
verband met gerezen moeilijkheden bij de berechting van een plattelands-
medicus wegens uitoefening van z.g. prothese-praktijk. 

Besloten werd het H.B. voor te stellen de overeenkomst ongewijzigd te 
laten, maar omtrent dit punt een aparte bindende afspraak te maken 
met de V.L.H.T. 

Verder sprak de T.O.C. zich op verzoek van het D.B. uit over de wen-
schelijkheid van het aankoopen van licentierechten door tandtechnische 
laboratoria. 

In verband met de vastgestelde minimum-tarieven voor tandtechnische 
werkzaamheden werd door de T.O.C. een schrijven gericht aan het D.B., 
met verzoek streng de hand te houden aan het minimum-tarief van vijftig 
gulden voor een volledige prothese voor ziekenfondsen en poliklinieken. 

Vervolgens werd op verzoek van de Contact-Commissie besloten op-
nieuw een aanvullende enquête te • houden onder de leden der Mij. in 
verband met de uitvoering hunner tandtechnische opdrachten. 

Tenslotte werd uitvoerig mededeeling gedaan over de oprichting van . 

de Vereeniging voor Opleiding in de Tandtechniek. 
In verband met de tijdsomstandigheden besloot de T.O.C. de bespre-

kingen met de dental-depothouders tot nader op te schorten. 
De eigenlijke werkzaamheden op het gebied der tandtechnische orde-. 

Hing werden verricht in de verschillende sub-coni,missies, als de Contact-. 
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Commissie met de V.L.H.T. en de Commissie voor Tandtechnisch 
contact met den Vakbond voor Tandtechnici. 

De Contact-Commissie met de V.L.H.T. kwam vrijwel geregeld om de 
14 dagen bijeen en heeft in den loop van dit jaar heel wat werk verzet. 
Daar het in de bedoeling ligt over de werkzaamheden dezer commissie 
binnenkort een uitvoerig verslag te publiceeren in het „Tijdschrift voor 
Tandheelkunde" zal ik hierop niet verder ingaan. 

Door de Commissie voor Tandtechnisch Contact met de V.L.H.T. en 
den Vakbond voor Tandtechnici (C.V.T.C.) werden dit jaar verscheidene 
bijeenkomsten gehouden, waarin meerdere vraagstukken betreffende de 
verhouding tusschen Maatschappij, V.L.H.T. en V.V.T. uitvoerig werden 
besproken. Steeds bleek het mogelijk door welwillend overleg gerezen 
moeilijkheden op te lossen en enkele meeningsverschillen of misverstanden 
uit den weg te ruimen. Op verzoek van K r a n e n b u r g verklaarde 
collega F. P. P 1 a n t e y d t zich bereid de leiding dezer besprekingen 
verder op zich te nemen. 

Ten slotte werd door de T.O.C. besloten ook een sub-commissie in het 
leven te roepen voor contact met de B.T.O., waarin zullen zitting nemen 
één vertegenwoordiger der Mij., één der V.L.H.T., en twee der B.T.O., 
onder leiding van collega K r a n e n b u r g. 

Verder werd aan het D.B. het verzoek gericht de T.O.C. uit te breiden 
met de twee vertegenwoordigers der Mij. in de Vereeniging voor Opleiding 
in de Tandtechniek, die dus q.q. in de T.O.C. zitting zullen hebben. 

Wegens het bedanken van collega L. B r o e s e van G r o e n o u, 
om gezondheidsredenen, werd in deze vacature door het D.B. voorzien 
door de benoeming van collega A. P. V oer mans te Utrecht. 

Hoewel er op het gebied der tandtechnische ordening nog vele vraag-
stukken zijn, die in de naaste toekomst om een oplossing vragen, is het 
toch een verblijdend verschijnsel te kunnen constateeren, dat de ordening 
in de tandtechniek zich langzaam, maar zeker, in de goede richting blijft 
ontwikkelen, zoodat de T.O.C. met hoop en vertrouwen de toekomst 
tegemoet kan zien. 

JAARVERSLAG DER CENTRALE ZIEKENFONDS 
COMMISSIE OVER 1939. 

De C.Z.C., die door het bedanken van Collega Salomons sinds 
Juli 1938 onvoltallig was gebleven, werd op de Januari-vergadering door 
de verkiezing van Collega L. Spoor e n b erg weer op haar normale 
sterkte gebracht. 

Vele kwesties hebben in het afgeloopen jaar de aandacht van de Com-
missie bezig gehouden. Ter behandeling daarvan heeft de G.Z.C. 23 ge-
wone vergaderingen gehouden, waarvan er meerdere door vertegenwoor-
digers van het D.B. werden bijgewoond. Bovendien werden door een of 

Namens de T.O.C. 

J. A. SALOMONS, 
Secretaris. 
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meerdere leden der Commissie nog een 45-tal besprekingen gevoerd met 
Ziekenfondsbesturen of plaatselijke Collega's. 

Dit jaar werden i o nieuwe overeenkomsten met Ziekenfondsen gesloten, 
terwijl 8 reeds bestaande contracten werden gewijzigd. Bij een 4-tal 
Ziekenfondsen werd den collega's toestemming verleend hulp te geven. 

In één der besprekingen van de C.Z.C. met het D.B. werd de vraag 
onder oogen gezien, hoe de C.Z.C. het beste een nauwer contact met de 
Afd. Zfs. Commissies zou kunnen onderhouden. Besloten werd, dat de 
C.Z.C. zoo nu en dan haar vergaderingen in de buitengewesten zou houden, 
waarbij dan tevens eenige A.Z.C.'s ter bespreking der gewestelijke be-
langen zouden worden uitgenoodigd. Zoodoende kan minstens eens per 
jaar met iedere A.Z.C. van gedachten gewisseld worden over de meer 
plaatselijke of gewestelijke aangelegenheden. Indien dan bovendien nog 
één maal per jaar een gecombineerde vergadering van C.Z.C. met alle 
A.Z.C.'s gezamenlijk plaats vindt ter behandeling van meer algemeene 
vraagstukken, zal naar de meening van D.B. en C.Z.C. het beoogde con-
tact voldoende gewaarborgd zijn. 

Als begin van uitvoering van dit plan vergaderde de C.Z.C. op 4 
November te Tilburg met de A.Z.C.'s van Limburg en Noord-Brabant-
Zeeland. Deze eerste bespreking mag als geslaagd worden beschouwd, 
zoodat de C.Z.C. zich voorstelt spoedig ook met andere A.Z.C.'s een 
dergelijke vergadering te houden. 

De samenwerking met de Ned. Mij t. b. d. Geneeskunst is in dit jaar 
een stap verder gekomen. Na een periode van ruim 3 jaar hebben weer 
besprekingen met de Huisartsen Commissie plaats gehad, met het ver-
heugende resultaat, dat thans met deze Commissie overeenstemming is 
bereikt over de financieele regelingen voor de tandheelkundige hulpver-
leening aan de Mij.-Zfsen. Wij vertrouwen, dat nu ook in 1940 dit sluit-
stuk van de samenwerking door de Alg. Vergadering van de Ned. Mij 
t. b. d. Geneeskunst zal worden bekrachtigd. Ook met den Centrale Bond 
van Ziekenfondsen heeft een bespreking plaats gehad, waarop verschillende 
kwesties, zoowel van algelneenen als van plaatselijken aard werden be-
sproken. 

Dat de mobilisatie ook voor de C.Z.C. verschillende moeilijkheden 
bracht, behoeft wel geen betoog. In overleg en in samenwerking met de 
Crisis-Commissie heeft de C.Z.C. eenige malen een rondschrijven gericht 
aan de verschillende Ziekenfonds-organisaties met voorstellen om de be-
langen der gemobiliseerde tandartsen zoo goed mogelijk te regelen. Met 
waardeering mag worden opgemerkt, dat over het algemeen de mede-
werking der Zfsen hierin zeer bevredigend was. 

Daar dit jaar voor het eerst de A.Z.C.'s een Jaarverslag over hun werk-
zaamheden bij de C.Z.C. moesten indienen, volgt hieronder een kort over-
zicht van de voornaamste gebeurtenissen in de Afdeelingen. 

Afd. Utrecht. Met een der Zfsen was in den loop van 1938 een conflict 
ontstaan, waardoor met 1 Januari 1939 het contract verviel. Na verschil-
lende besprekingen is met ingang van 1 Juli 1939 een nieuw contract tot 
stand gekomen, dat naar vertrouwd mag worden, bevredigend zal blijken 
te zijn. De A.Z.C. houdt na afloop van ieder kwartaal een vergadering 
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met de medewerkende tandartsen om de resultaten en eventueele 
wenschen te bespreken. 

Een ander Zfs. bleek niet tot een meer bevredigende regeling bereid, 
zoodat de toestand nog onveranderd bleef. Wel werd door de Collegae 
gezamelijk, na verkregen toestemming van de Polikliniek Commissie, een 
polikliniek opgericht. 

In een der bestaande overeenkomsten werden eenige wijzigingen aan-
gebracht, die in den bestaanden toestand weinig verandering brachten. 

Afd. Limburg. Met een Ziekenfonds zijn onderhandelingen gevoerd, die 
nog geen resultaat opleverden, daar dit Zfs, eerst tot een accoord met de 
Medici wil komen, hetgeen nog niet bereikt werd. 

De behandeling van een tweede geval werd overgedragen aan het Afd. 
Bestuur, daar dit een Middenstandsregeling bleek te zijn. Bij een derde 
Zfs. kon na langdurige correspondentie aan de Collegae toestemming 
tot het verleenen van medewerking worden verleend. 

Een der bestaande contracten werd gewijzigd, zoodat nu de Zfs.leden 
zelff 1,— per vulling bijbetalen. Ten slotte werd bij een Zfs. in een reeds 
lang hangende kwestie door de Arbitrage Commissie uitspraak gedaan, 
waardoor de Collega's voor het grootste deel in het gelijk werden gesteld. 
De onderhandelingen over een nieuw contract zullen naar verwacht 
mag worden begin 1940 wel tot een bevredigend resultaat leiden. 

Afd. N.-Holland. Een voorstel van een der Zfsen tot contractswijziging 
werd van de hand gewezen, zoodat de toestand onveranderd bleef. Na 
langdurige onderhandelingen werd bij een ander Zfs. overeenstemming 
bereikt over de invoering van regeling III. 

Om te trachten bij een combinatie van verschillende Zfsen tot een betere 
regeling te komen, is een beroep gedaan op den Voorzitter van de Afd., 
die zich tot bemiddeling bereid verklaarde. Deze veel tijd en nog meer 
tact eischende kwestie is nog in behandeling. Een voorgenomen wijziging 
bij een ander Zfs. is onaanvaardbaar, zoodat ook hier nog onderhandeld 
zal moeten worden, om tot een bevredigende regeling te komen. 

Tegen 2 Collega's, die zonder toestemming veranderingen in een be-
staande overeenkomst hadden aanvaard, is een klacht ingediend bij de 
Afd. Raad, wegens overtreding van het bindend besluit. 

Friesland. Na veel onderhandelingen is met een der Zfsen een overeen- 
komst tot stand gekomen, die nog wel niet geheel aan de eischen der Mij. 
voldoet, doch die een belangrijke verbetering van den ouden bestaanden 
toestand beteekent. Dezelfde regeling zal ook voor het andere ter plaatse 
werkende Zfs. gelden. 

N. Brabant (Oostelijk deel). Een nieuwe overeenkomst, volgens regeling 
II kwam tot stand. Bij twee Zfsen in dezelfde stad is het contract opgezegd, 
met de bedoeling tot een nieuwe en betere overeenkomst te komen. 
Daar nog geen overeenstemming werd bereikt, is de bestaande toestand 
met 3 maanden, tot 1 April 1940, verlengd. 
-' Gelderland: Na jarenlange onderhandelingen is met een der Zfsen een 
contract tot stand gekomen. In de overeenkomst met een ander Zfs. werden 
eenige wijzigingen aangebracht. Ook in deze Afd. werd tegen enkele 
Collega's een klacht ingediend bij den Afd. Raad wegens overtreding van 
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het bindend besluit, welke zaak thans nog voor den Raad van Beroep 
hangende is. 

Rotterdam en Omstr. Als resultaat van vele besprekingen en onderhande-
lingen konden bij 2 verschillende combinaties van Zfsen verbeteringen in 
de bestaande contracten worden aangebracht; terwijl bij 2 andere Zfsen 
vrijwel overeenstemming werd bereikt, zoodat bij deze beide laatste 
waarschijnlijk begin 1940 een nieuw contract zal tot stand komen. 

Amsterdam. Het eenige Zfs., dat een contract met onze Mij. had, heeft 
dit opgezegd. Pogingen om tot een nieuw contract te komen, konden niet 
slagen, omdat het Zfs. den omvang van de te verleenen tandheelkundige 
hulp niet in het contract wilde opnemen, en omdat het Zfs. vrij wilde zijn, 
ook niet-Mij.-leden aan te stellen. 

Van de Afdeelingen Den Haag en Omstreken, N. Nederland, 't Gooi, 
Overijsel en het Westelijk deel van N. Brabant-Zeeland, heeft de C.Z.C. 
ondanks een herinneringsschrijven, geen verslag ontvangen, zoodat ik 
meen, hiermede dit overzicht te kunnen besluiten. 

Resumeerende meent de C.Z.C. met voldoening op het afgeloopen jaar 
te mogen terugzien, al werd natuurlijk niet alles bereikt, wat zij zich had 
voorgesteld. 

Vertrouwende op de welwillende medewerking van allen, zal de C.Z.C. 
blijven trachten, haar vaak moeilijke taak naar beste vermogen te vervullen. 

W. v. EUPEN, 
Secretaris. 

VERSLAG VAN DE COMMISSIE TOT BEHEER VAN HET 
STEUNORGAAN OVER 1939. 

In afwijking met andere jaren zal ik U ditmaal wel een verslag van 
het secretariaat van de Commissie doen toekomen. Het verslag van den 
penningmeester is in het algemeen ruim voldoende en ter zake meer 
dienend. In het afgeloopen jaar is ons bij het jubileum van de Maat-
schappij het groote voorrecht ten deel gevallen uit de Maatschappij-kas 
een zeer belangrijke som te mogen ontvangen. Ook de afdeelingen zijn 
niet achtergebleven om hun gaven daaraan toe te voegen. 

Door deze giften is het kapitaal van het Ondersteuningsfonds vrij 
belangrijk toegenomen. Ik kan niet nalaten om in dit verslag nogmaals 
mijn groote erkentelijkheid aan de Besturen uit te drukken. 

Jammer is het, dat het aantal contribuanten niet meer toeneemt. 
Jaarlijks wordt dit aantal met een stuk of wat vergroot of ook wel ver-
minderd, maar ver boven de 300 komt het niet. 

Daar de Maatschappij ca. 11 oo leden heeft kunt U wel nagaan wat 
een gering percentage van de leden deelneemt aan de financieele ver-
antwoording van ons fonds. 

Moge ik er nog op wijzen dat het bestaan van het fonds ten nauwste 
samenhangt met de contributie va n onze leden. 

W. C. KOLDEWIJN, 
Secretaris. 
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FINANCIEEL VERSLAG VAN HET STEUNORGAAN 
OVER HET BOEKJAAR 1938-1939 

Dit jaar zal er aan het financieele verslag een korte uiteenzetting 
moeten voorafgaan met betrekking tot den sterk gewijzigden vorm der 
balans en der rekening van het Uitkeeringsfonds. 

Dit jaar is de financieele controle voor het eerst door een accountant 
geschied. Deze heeft bepaalde bezwaren geuit tegen de boekhouding, 
zooals deze van den aanvang af is opgezet, daar hij deze niet overeen-
komstig de bestaande reglements-artikelen der Stichting achtte. Zijn 
bezwaren moeten volledig worden erkend. Het beheer is tot en met het 
boekjaar 1937-1938 gericht geweest op het versterken van Kapitaal 
en Reservefonds. Daartoe is het batig saldo van het Uitkeeringsfonds 
van elk afgeloopen boekjaar vrijwel geheel overgebracht naar beide 
voornoemde rekeningen. Echter schrijft art. 8 wel voor, dat 50 % van 
het jaarlijksche batig saldo van het Uitkeeringsfonds naar het Reserve-
fonds zal worden overgebracht, maar zwijgt over de andere 50 % van 
dit batig saldo. Dit behoorde in het Uitkeeringsfonds te blijven, als be-
schikbare gelden voor het verleenen van steun en het verstrekken van 
leeningen en niet — zooals geschied is — ter versterking van kapitaal-
rekening of van Reservefonds te worden aangewend. 

Ten einde de boekhouding te reconstrueeren op een wijze, die meer 
in overeenstemming is met de bestaande reglements-artikelen, zijn eenige 
boekingen noodig geweest, waardoor kapitaal en reservefonds iets hebben 
moeten inboeten, terwijl de post Reserve voor Dubieuze Debiteuren is 
verdwenen. Het verdwijnen van deze laatste post achtte de accountant 
mede noodzakelijk, daar zij in de administratie niet thuis behoort, daar: 

a. Volwaardige geldleeningen een belegging vormen van het Uitkeerings-
fonds; 

b. een ter leen verstrekt bedrag, dat niet is terug te vorderen, volgens 
art. 12 behoort te worden afgeschreven ten koste van het Reservefonds. 

Te beginnen met dit jaar zal er dus in de administratie een post voor-
komen: Uitkeeringsfonds, genoemd naar het betreffende boekjaar. 
(Dit jaar dus Uitkeeringsfonds 1938-1939). Hiermede wordt gehandeld 
overeenkomstig art. 9 Huish. Reglement. Van een eventueel batig saldo 
gaat 50 % naar Reservefonds, terwijl de resteerende 50 % wordt over-
gebracht naar een hoofd „Het Uitkeeringsfonds", een eventueel nadeelig 
saldo komt ten laste van „Het Uitkeeringsfonds". 

Terwijl dus de post Uitkeeringsfonds van het jaar . . jaarlijks uit 
de boeken verdwijnt bij het opmaken van de balans, blijft „Het Uit-
keeringsfonds" bestaan. 

Voor dit jaar geeft de balans aan, dat „Het Uitkeeringsfonds"f 6.796.42 
bevat, hiervan is f 5.337.26  belegd in leeningen, zoodat bij den aanvang 
van het nieuwe boekjaar de beschikbare middelen ongeveer f 1.450.—
bedroegen. 
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BALANS PER 31 OCTOBER 1939. 

Effecten 	  f 18.723 11 Kapitaal, waarvan 
Kas en Spaarbanken . . . - 	6.700 62 f 5.000.— Stamkapitaal f 1 3.632  77 
Loopende Leeningen . 	. . - 	5.337 26 Reservefonds 	 - 10.331 80 

„Het 	Uitkeeringsfonds" . - 	6.796 42  

.f 30.760 99 f 30.760 99 

TOELICHTING BALANS PER 31 OCTOBER 1939• 

Effecten: 

Geheel belegd in Nederlandsche Staatsschuld, volgens de beurs-
noteering 31 October 1939. 
Op deze rekening is een koersverlies van f 3.281.49 geleden, ge-
deeltelijk gecompenseerd door de opheffing der rekening Reserve 
voor Koersverschillen, gedeeltelijk afgeschreven op Reservefonds. 

Kas en Spaarbanken: 

Twentsche Bank 	  f 	680,85 

Postcheque- en Girodienst 	  - 	1.228,24 

Rijkspostspaarbank 	  - 	2.591,02 

Spaarbank te Rotterdam 	  2.200,51 

Totaal 	  f 	6.700,62 

Loopende Leeningen: 

Ook dit jaar is op verschillende oude leeningen afgeschreven. Voor 
het afgeloopen boekjaar tot een totaal van f 1.702,12. 
De nog loopende leeningen zijn bedragen van resp.: f 1.596,66; 

f 7 19,23; f 250,— en f 2.771,37. 
Het laatste bedrag is dit jaar verstrekt en is voor een belangrijk deel 
door onderpand gewaarborgd. 



• 98 

UITKEERINGSFONDS 1938-1939. 

f 	31 

- 	28, 

- 	2.014- 

99 

8g 

Per Balans. 	  
Contributies 	  
Dotaties 	  
Interest 	  

f 	31 
- 	2.101 
- 	4,099 
- 	786 

99 
— 
87 
26 

- 	67o 52 

- 	67o 52 

- 	1.459 16 

- 	1.89104 

f 7.019 I2 f 7.019 I2 

Overboeking naar „Het Uit- 
keeringsfonds" 	 

Nadeelig Saldo Onkosten- 
Rekening 	  

Diverse Steunverleeningen 
gedurende 1938-1939. . 

io% Overboeking op Ka- 
pitaal 	  

Io% Overboeking op Re- 
servefonds 	  

5o% van het Batig Saldo 
naar Reservefonds . . . 

Batig saldo naar „Het Uit- 
keeringsfonds" 	 

TOELICHTING UITKEERINGSFONDS 1938-1939. 

Onkostenrekening: 
Deze was dit jaar ernstig belast met een post groot f 107,80 voor 
accountantsonderzoek en uitgebrachte rapporten. 

Steunverleeningen: 

Dit jaar werden steunverleeningen verstrekt groot resp. f 300,—; 
f 275,—; f 385,—;  f 400,— 

en f 654,—. 

Overboeking op Kapitaal en Reservefonds: 
Deze zijn geschied overeenkomstig art. 8 en 9 Huishoudelijk Reglement. 

Batig Saldo: 
Zie uiteenzetting in de inleiding van mijn verslag. 

Contributies: 

	

Deze waren: t à f 1.— 	  f 1.- 

	

14 à - 2.50 	  - 35.— 

	

197 à  - 5• — 	  - 985.— 

	

4 à  - 7.50 	  - 30•— 

	

92 à - to.— 	  - 920.— 

	

1 à - 15.— 	  

	

2 á. - 20.— 	  - 40.— 

	

3 à  - 25.— 	  - 75.— 

314 contribuanten . . . . . . f 2.101.— 



99 

Dotaties: 

Het Jubileum jaar der Maatschappij — haar 25-jarig bestaan — was 
zeker ook een jubel jaar voor het Steunorgaan, wat de dotaties betreft. 
De volledige lijst moge hier volgen: 

J. S. B. Amsterdam 	  f 	100 - 
T. Hoeksema, Groningen 	  - 	ioo.- 
Afd. N.-Holland 	  - 	500,- 
A. T. V 	  - 	200.- 

F. P. Planteydt, Delft 	  - 	5.- 
A. J. Danser, Amsterdam 	  5•— 
Ch. F. L. Nord, den Haag 	  - 	48.— 
Afd. Utrecht 	  - 	200.- 

Afd. Rotterdam en Omstreken 	  - 	500.- 
S. J. Rengers, Groningen 	  - 	25.- 
J. Topzand, Lochem 	  10.— 
H. K 	  25.- 

Afd. Limburg 	  25.— 
Afd. N.-Holland (2de bijdrage) 	  100.— 
Afd. N.-Nederland 	  200.- 

Afd. den Haag en Omstreken 	  - 	100.— 
Afd. Overijsel 	  - 	ioo.- 
Afd. Noord-Brabant en Zeeland 	  - 	ioo.- 
Afd. Gelderland 	  - 	25.— 
Afd. Friesland 	  25.— 
Afd. 't Gooi 	  40.- 
A. T. V. (2de bijdrage) 	  z85.— 
B. D. 	  ioo.- 
Jaarlijksche bijdrage der Maatschappij 	  - 	250.- 
P. M. A. Huurman, Laren 	  - 	60.- 
1ste storting der Jubileumgift van de Maatschappij . - 	871.87 

f 4.099.87 

SLOTOPMERKINGEN VAN DEN PENNINGMEESTER. 

Zoowel de Maatschappij zelve, met haar royale jubileumgift, als de 
afdeelingen, elk met haar bijdrage, hebben het Steunorgaan zeer goed 
bedacht in het afgeloopen jaar. 

De individueele leden hebben aan mijn oproep tot contributie-
verhooging — in Januari tot hen gericht — weinig gevolg gegeven. 

Het totaal bedrag der contributies is nog niet met f 15.— gestegen, 
als ik enkele bedankjes er bij in aanmerking neem! Den leden wordt 
verzocht nog eens kennis te nemen van het schrijven, vermeld op pag. 946 
T. v. T., waarin een collega, die tot de gelukkigen behoort, die niet 
gemobiliseerd zijn, uiting geeft aan zijn dankbaarheid, door het als plicht 
te gevoelen, zijn contributie voor het Steunorgaan aanmerkelijk te ver-
hoogen, waartoe hij ook anderen aanspoort. 
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Want al moge er eenerzijds vreugde bij ons heerschen wegens de 
binnengekomen dotaties, anderzijds zijn er aan de geldmiddelen van 
de Stichting zware eischen gesteld: In één jaar f 3.281.49 afschrijving 
op Effecten; f 1.702.12 afschrijving op Leeningen en f 2.014.— Steun-
verleeningen à fond perdu vormen ais totaal een bedrag dat in ver-
houding tot onze middelen véél te hoog is om in één jaar gedragen te 
worden. 

Bovendien werd één nieuwe groote leening verstrekt, groot f 2.771,37, 
waartegenover gelukkig staat, dat ongeveer een gelijk bedrag op oude 
leeningen werd afgelost. 

Voor hen, die nog eraan mochten twijfelen, of in onze professie wel 
het bestaan van een Steunorgaan urgent geacht moet worden, laat ik 
nog enkele cijfers volgen, die een en ander vertellen omtrent de gevallen, 
waarbij deze Stichting in staat was de behulpzame hand te bieden. 

In den loop van zijn bestaan heeft het Steunorgaan ruim f 28.000.—
verstrekt, verdeeld over 28 gevallen. Hiervan is terugbetaald ongeveer 
f 11.500.—, niet terug te vorderen waren een kleine f 11.500.—, terwijl 
het restant, ruim f 5.000.— nog als leeningen op de balans voorkomen. 

In aanmerking nemende, dat de climax der gevallen, waarin hulp 
verleend moet worden, beangstigend aan het stijgen is, moge mijn 
verzoek aan hen, die economisch nog in gunstige omstandigheden ver-
keeren, om ons in het nakomen onzer plichten te steunen, een goed-
gunstig onthaal vinden! 

Laten ook de afdeelingen ons op dezelfde sympathieke wijze blijven 
steunen, de Stichting heeft niet slechts een menschlievende taak, maar 
66k een professioneele plicht te vervullen! 

J. J. BACKER DIRKS, 
Penningmeester. 
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JAARVERSLAG O. EN E.-COMMISSIE OVER 1939. 

Hoewel ook verschillende andere vraagstukken onder de aandacht 
kwamen der Commissie,. moest zij voornamelijk op één gebied haar 
aandacht richten, met welke trouwens alle andere min of meer direct 
verband hielden. 

Als zoodanig noemen wij de gewenschte ruimere bevoegdheid van 
den tandarts. De Commissie: meende echter, dat aan eenige actie tot 
verkrijging hiervan verbreeding en verdieping van den medischen 
grondslag der opleiding vooraf moet gaan. 

Dit laatste punt was in de afgeloopen periode in de vergaderingen 
van de Commissie, meermalen in combinatie met het D. B. gehouden, 
het belangrijke onderwerp, en wel als onmiddellijk gevolg van de door 
den Minister van Onderwijs, Kunsten en Wetenschappen aangewende 
poging tot het in universitair verband brengen van het onderwijs in de 
tandheelkunde door zijn voorstel tot wijziging der H. 0.-wet, welks 
inhoud en strekking wij als bekend mogen veronderstellen. 

De houding van verschillende kamerleden, die zich zeer deugdelijk 
op de hoogte hadden gesteld van het onderwerp, stemt tot groote vol-
doening. Ook met het Departement, speciaal met den afgetreden Minister 
S l o t e m a k e r de Bruin  e, werd door den Voorzitter onzer 
Commissie, gezamenlijk met den Maatschappij-Voorzitter, herhaaldelijk 
contact gehouden. Helaas hebben eerst de portefeuille-wisseling en daarna 
de internationale gebeurtenissen voorloopig een zeer spoedige regeling 
onzeker gemaakt. 

Met voldoening kon worden geconstateerd, dat de beoogde reorgani-
satie van het tandheelkundig onderwijs, voor zoover bekend, in groote 
trekken het Maatschappij-rapport van 1926 volgt. In één opzicht heeft 
echter de voortgang van den tijd een nieuw element gebracht in hetgeen 
de Commissie voorstaat: de mogelijkheid voor den tandarts, om op de 
basis van zijn opleiding en de door hem afgelegde examens, na het ge-
bruikelijke proefschrift, den graad van doctor aan een Nederlandsche 
Universiteit te verkrijgen. Wij kwamen te gereeder tot het op den voor-
grond stellen van dezen wensch, nu het wetsvoorstel toch reeds de geheele 
opleiding universitair wil maken. Bij de beraadslagingen der Tweede 
Kamer bleken dan ook vele leden het vanzelfsprekend te vinden, dat een 
doctoraat de tandheelkundige studie bekronen zou. Ook de toenmalige 
Minister stond niet afwijzend tegenover dit denkbeeld. De lastigheid 
zit echter vooralsnog in de verwezenlijking ervan in het kader van het 
systeem der H. 0.-wet. 

Of hiertoe een afzonderlijk doctoraat in de tandheelkunde binnen de 
faculteit der geneeskunde zou moeten worden ingevoerd, dan wel, dat 
een afzonderlijke faculteit der tandheelkunde zou worden ingesteld, 
welke behalve het afnemen van haar eigen candidaats- en doctorale 
examens, ook den doctorsgraad verleenen zal, is een kwestie van legisla-
tieven aard. 

Het is echter de overtuiging der Commissie, dat een oplossing hiervoor 
zal moeten worden gevonden: zal het universitair maken van het onder- 
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wijs in de tandheelkunde werkelijk zin hebben, d.w.z. zal de opleiding-
van den a.s. tandarts een normaal wetenschappelijke zijn, overeenkomend 
met die voor andere gestudeerde beroepen in alle faculteiten van onze 
Universiteiten en Hoogescholen, dan moet aan het eind van den studiegang 
de mogelijkheid tot het verkrijgen van den doctors-bul zijn geboden. 

Intusschen kan hier nog worden medegedeeld, dat, volgens de meening 
der Commissie, een opleiding tot tandarts via een candidaats- en een. 
doctoraal examen binnen ongeveer 5 r/2  jaar mogelijk zal zijn. 

C. VERLOOP,. 
Secretaris.. 

JAARVERSLAG VAN DE COMMISSIE VOOR DE NAZORG 
OVER 1939. 

De Commissie voor de Nazorg heeft in opdracht van het Hoofdbestuur 
„richtlijnen voor de nazorg" samengesteld. 

Waar de opvattingen van het D.B. over deze richtlijnen nogal bleken 
te verschillen met die der commissie, werd besloten met het indienen 
te wachten tot de richtlijnen voor de schooltandverzorging definitief 
zouden zijn vastgesteld, teneinde de nazorg-richtlijnen hieraan aan te 
passen. 

Praktisch wordt nazorg-behandeling van eenigen omvang slechts in 
den Haag uitgevoerd. Waar hier vorige jaren steeds ro tot 15 % der 
kinderen, die voor nazorg in aanmerking kwamen, zich opgaf, was dit. 
cijfer dit jaar helaas onder de ro %. 

Of deze daling aan de ongunst der tijden te wijten is, zal hoop ik de 
toekomst nog leeren. 

TH. A. J. M. SMITS, 
Secretaris. 
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Laboratoria, aangesloten bij de Vereeniging 
van Laboratoriumhoudende Tandtechnici in 

Nederland 

(Secr. Ampèrestr. 75, Den Haag. Tel. 332015, postrek. 217307) 

Lijst der aangesloten Laboratoria. 

H. C. Stikkel 	  Alkmaar 
Amst. Tandt. Lab. N.V. J. C. Adriaansen 	Amsterdam 
J. A. Dürschke Jr 	  Amsterdam 
L. M. Fritz Jr. 	  Amsterdam 
P. Gijzelaar 	  Amsterdam 
„Orthodontie" Tandtechn. Lab. C. L. Baak . 	 Amsterdam 
K. H. F. Rammelt.. Jr 	  Amsterdam 
E. Thomas 	  Amsterdam 
A. Vertes 	  Amsterdam 
J. van Wezel 	  Amsterdam 
N. G. Pieters 	  Amersfoort 
P. van Toledo 	  Amersfoort 
Tandtechnisch Laboratorium v/h B. Burghoorn 	Apeldoorn 
A. J. Kosterman 	  Arnhem 
Tandtechnisch Lab. Arnhem 	  Arnhem 
Tandtechnisch Lab. „Gelderland", H. J. Kooi Arnhem 
Gebr. Tolmeijer 	  Arnhem 
K. den Hartog 	  Assen 
C. Limburg 	  Baarn 
P. Backes 	  Bergen op Zoom 
G. M. L. Augustijn 	  Bussum 
Joh. Schouten 	  Delft 
M. v. d. Graaf 	  Dordrecht 
J. H. Kemp 	  Dordrecht 
A. C. van Dommelen 	  Gouda 
J. Appelhof 	  Groningen 
Groninger Tandtechnisch Laboratorium 	 Groningen 
Max Reneman N.V 	  
A. F. J. Bernard 	  Den Haag 
J. R. Fruitema 	  Den Haag 
R. Hoeve 	  Den Haag 
N.V. Moerhuis & Segboer 	  Den Haag 
B. v. d. Neut 	  Den Haag 
W. Neefs 	  Den Haag 
H. C. Oussoren   Den Haag 
Jac. Poot 	  Den Haag 
A. Westra 	  Den Haag 
A. van Zadel 	  Den Haag 
H. J. P. Cornet Jr 	  Haarlem 
W. Geuzebroek 	  Haarlem 
G. Henneman 	  Haarlem 
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J. v. d. Kuy 	  Haarlem 
Y. Meyer 	  Heerenveen 
J. J. Verharen 	  Heerlen 
A. Muzerie 	  Den Helder 
J. Bolhuis 	  Hengelo 
Gooisch Tandtechn. Lab. L. P. H. v. d. Berg 	 • Hilversum 
Hilversumsch Tandtechnisch Lab. J. Jacobs   • Hilversum 
P. F. J. Felten 	  Laren 
Friesch Tandt. Lab. Ombelet & Jorna 	 Leeuwarden 
H. Kooistra 	  Leeuwarden 
A. L. van Bergen Henegouwen 	  Leiden 
M. H. v. d. Linde 	  Leiden 
F. G. Smithuis 	  Lochum 
Gebr. Mueller 	  Maastricht 
H. J. K. van Empelen 	  Rotterdam 
L. W. F. Lacroix 	  Rotterdam 
C. Th. Leenders 	  Rotterdam 
W. van der Meulen 	  Rotterdam 
J. F. de Regt 	  Rotterdam 
L. E. Roelofsen 	  Rotterdam 
Rotterdamsch Tandtechn. Lab. W. A. Tieleman . Rotterdam 
J. van Solingen 	 Scheveningen 
J. van Toledo 	  Scheveningen 
G. Halvax 	  Schiedam 
H. J. Volbeda 	  Sneek 
B. H. Cohen 	  Tilburg 
Jos. Helwes 	  Tilburg 
H. Hopman 	  Utrecht 
J. G. H. Jansen 	  Utrecht 
H. J. ,Jetses 	  Utrecht 
A. Meyer 	  Utrecht 
L. M. J. Ostendorf 	  Utrecht 
J. L. Schappert 	  Utrecht 
C. Veth 	  Utrecht 
D. Volbeda 	  Utrecht 
J. v. d. Wildt 	  Voorburg 
D. M. de Leve 	  Wildervank 
S. A. May 	  Winschoten 
J. Siesling 	  Zwolle 
P. C. A. Broek 	  Zeist 
A. L. Rozendaal 	  Zeist 

De laboratoriumhouder K. v. d. Woud  e, Menaldumerstraat 9B te 
Leeuwarden, is wegens onbevoegde uitoefening der tandheelkunde van 
de ledenlijst der V.L.T.H. geschrapt. 

Ingevolge het bepaalde bij art. 6 der overeenkomst met de V.L.T.H. 
is het leden der Maatschappij niet meer veroorloofd tandtechnische 
opdrachten aan het laboratorium v. d. Wo u d e te Leeuwarden te geven. 


